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ВтораВтораВтораВтораВтораВтораВтораВтораВтора
вълна инвестицииПрилив на нови инвестиции

отбелязват в Пловдив,
което му дава самочув-

ствие на индустриалния хъб на
България.
“Идват високотехнологични

компании от автомобилната
индустрия и машиностроенето,
които се нуждаят от по-квали-
фициран персонал. Предлагат
идоброзаплащане”,коментира
зам.-кметът Стефан Стоянов.
По думите му първият дъжд

от инвестиции е бил в началото
на 2000-а, когато край града за-
почва строителството на
производствени бази - отшива-
шки цехове до големи заводи.
Досегав6-тепромишлениареа-
ла, обединенив“Тракияиконо-
мическа зона”, са вложени об-
що 1,5 млрд. евро.
Още толкова се очакват в

следващите 10 г. Повече от 140
наши и чужди компании разви-
ват вмомента дейност в региона
идаватработананад70000души.

“Всяка година в
района постъпват
от 70 до 130 млн. евро

Неминавамесецбезпървакоп-
ка за нов завод илиразрастване
на вече съществуващ. Това е
доказателствозасилнадинами-
канаикономиката”,твърдятот
пловдивската община.
Един от примерите за разши-

ряване на предприятията е не-
мската компания “Либхер”,
която миналата година откри
голямлогистиченцентър.“Ме-

залива Пловдив
АНЕЛИЯ ПЕРЧЕВА базата на “Кауфланд” до Ра-

ковски и останаха впечатлени
от мощното развитие на инду-
стрията в региона.
“Тракия икономическа зона”

се превърна в един от най-голе-
мите индустриални центрове в
Югоизточна Европа. Общата є
площ е 10,7 млн. кв. м”, казва
съуправителят є инж. Пламен
Панчев.
Интересът на бизнеса към

Пловдив расте заради стратеги-
ческотомугеографскоположе-
ние, близостта до магистрала
“Тракия”имеждународникори-
дори,добратаинфраструктураи
подкрепата на местната власт.
Инвеститорите са привлече-

ни и от факта, че

в града има 34
професионални
училища и
9 университета,

които обучават близо 40 000
студенти.
Презюлит.г.свободнатаюж-

нокорейсказонаDGFEZотпо-
братимения на Пловдив град
Тегу подписа меморандум за
партньорство с “Тракия иконо-

мическа зона” за създаването
на високотехнологични парко-
ве в Корея и България.
“След като 15 г. развиваме

културнивръзкисТегу,където
живеят 2,5 млн., започваме и
икономическо сътрудничество
снего”, коментира зам.-кметът
на Пловдив Розалин Петков.
В свободната южнокорейска

зонаDGFEZсенамиразаводът
на автомобилния концерн
“Хюндай”,кактоиголемифаб-
рики от машиностроенето и
текстилната промишленост.
“Тракия икономическа зона” е
първата вЕС, с коятоюжноко-
рейската е подписаламеморан-
дум за партньорство.

(Продължава на 24-а стр.)

� Аутсорсингът
и IT компании
търсят кадри
� Ръстът на
заплатите за

3 години е 30%

калит България” започна
преди 5 г. производство на
пластмасовимодулиичастика-
то доставчик на световни
производители на бяла техни-
ка, но вече прави и детайли за
автомобилостроенето.
Преди 3 месеца пък англий-

ската “Уилям Хюз” пусна в ек-
сплоатация боядисваща линия
за1,7млн.лв.въвфабрикатаси,
построена през 2004-а в про-
мишлена зона “Раковски”. Там
са и двата завода на АВВ за
електрокомпоненти, които
разгледа дипломатическият
корпус през юни т.г. Подобна
визита бе организирана за пър-
випът.Посланицитепосетихаи

Интервю с кмета на 16-а и 17-а стр.16-17

Областният
Здравко Димитров:

140
български
и чужде-
странни
компании
развиват
дейността
си в
региона и
дават
работа на
над 70 000
души.

СНИМКИ:
“24 ЧАСА”

Градът се превръща в
световна археологическа
дестинация .17 18-19



души е населе-
нието на Пловдив.
Градът е застроен
в подножията на 7
сиенитни тепета.
Той е администра-
тивен център на
област Пловдив и
най-голямото ико-
номическо ядро
на Южен центра-
лен район.

ОБЩИНАТА НАСЕЛЕНИЕ
административни района включ-
ва община Пловдив, която е вто-
ра по големина в България. На-
мира се в западната част на
Горнотракийската низина, на
двата бряга на р. Марица. От-
стои на 15 км северно от Родо-
пите и на 50 - южно от Стара
планина.

6 341 625
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1000 лв. Трендът е добър.
-Продължава лиПлов-

див да е привлекателен за
инвеститори, или вече
има пренасищане и те
търсят други места?
-Вкраянаминалата го-
дина експерти предрича-
ха, че ще спадне интере-
сът къмПловдив, но това
не се наблюдава. Вижда-
ме, че профилът на инве-
стициите се променя. Те
вече са насочени към ло-
гистиката. Затова говори
концесията на интермо-
далния терминал.
Трима кандидати има и
за летище Пловдив. Поя-
вяват се нови бази на
“Ман” за поддръжка на
камиони. Регионът вече
сенуждаеоттакъвтипин-
вестиции. Не спира инте-
ресътикъмITиндустрия-
та. Тази година навлязоха
сериозни компании, кои-
то нямат представител-
ства в София.
Това говори, че вПлов-
див вече са налице ди-
ректни инвестиции. Чуж-
ди компанииидват напра-
вотук, анеотварятпърво

РАДКО ПАУНОВ

- Г-н Тотев, вярно ли е,
че в Пловдив няма безра-
ботица, а заплатите ра-
стат, както твърдят ико-
номисти?
-По статистически дан-
нибезработицатавПлов-
див е едва 3%. В същото
време има много обучени
хоравтрудоспособнавъз-
раст, което прави града и
регионаатрактивнизаин-
веститори.

Около 220 000
са заетите
в областта
Втазицифраневключва-
ме хората от съседните
регионикатоПазарджик,
Стара Загора и Хасково,
които имат осигурен
транспорт доиндустриал-
ните зони на Раковски и
Радиново.
За инвеститорите е по-
лесно да развиват бизнес
около Пловдив, отколко-
то да правят нови вложе-
ния в други области, за-
щото тук има подготвени
кадри.
- А заплатите?
- Всичко това води до
увеличаване на възна-
гражденията.Впоследни-
те 5 г.

Пловдив е от
регионите,
където с
най-бързи
темпове растат
заплатите
Средните възнагражде-
ния се движат около 940
лв. Очакваме следващата
година да се вдигнат до

офиси вСофия, а след то-
ва при нас да правят фи-
лиали. Това е новост за
нас.
-Очакватли сеновира-

ботни места?
- Със сигурност. На-
блюдаваменепрекъснато
движение на хора, които
се заселват в Пловдив, за
да работят тук. Купуват
жилища и това ясно се
вижда от ръста на прода-
дените апартаменти.
Всяка година увелича-
вамеприходитевместния
бюджетотсделкиснедви-
жими имоти. В последни-
те години

Пловдив винаги
е в топ 3 на
издадени
строителни
разрешения
и въведените в експлоа-

тация сгради.
- А къде е Пловдив по

жизнен стандарт, добли-
жава ли се до София?
- Категорично смятам,
чеПловдив заема едно от
водещите места у нас по
качествонаживот.Разхо-
дите за транспорт в града
са ниски. В същото време
е наситен с културни съ-
бития.Попоследниданни
София увеличава разли-
ката в своя стандарт спря-
модругитеградовевстра-
ната. От тази гледна точ-
ка столицата е доста на-
пред.
Но когато говорим за
качествонаживот,тогава
влияят и други фактори
освен средната заплата.В
Пловдив цените, съотне-
сени с разходите, наемите
и издръжката, са доста
приемливи.
Получава се комплекс-

на оценка, според която
градътенаедноотпърви-
те места в България.
- Остава малко повече

от година до 2019-а, кога-
то градът е европейска
столица на културата.
Каквървиподготовката?
-Покултурносъдържа-
ние смятам, че сме в гра-
фик. Вече

имаме гръбнака
на програмата.
Одобрени са
над 80 проекта
Предстоят още няколко
покани за мероприятия с
местна насоченост към
читалищата в града и ре-
гиона. Журито трябва да
избере оператор, който
да подготви ключовото
откриващо събитие.
Имаме 4 много сериоз-
ни кандидати, които до
средата на септември ще
представят концепциите
си. Ще изберем най-до-
брата.
- Не закъснявате ли с

културната инфраструк-
тура-зали,галерии,сцени
на открито?
- Вече сме на финала.
Притеснявахме се от бав-
ните съгласувателнипро-
цедури с института за па-
метници на културата,
тъй като всичко в Плов-
див попада под закрила.
Вече имаме зелена
светлина за два ключови

обекта -реконструкцията
на пл. “Централен” и на
галерията на ул. “Глад-
стон”.
- Смятате ли, че е въз-

можно Пловдив да по-
срещне 2019 г. с чисто нов
площад?
-Презсептемврипуска-
ме конкурс за инжене-
ринг.Акоизберемизпъл-
нител доНова година, от-
там нататък предстои
проектираневрамкитена
3 месеца.
И веднага започваме
строителство. Което оз-
начава,чепрез2018г.цен-
тралният площад ще е
разкопан.Но това е обек-
тивна необходимост. Та-
кова преустройство не е
правено от 70-те години
на миналия век.
-Какщебъдепреобра-

зен площадът?
- Няма още проект. В

рамките на бюджета от 7
млн. лв., отпуснати от
правителството, трябва
да изберем

най-подходящата
визия с
експониране на
археологическите
разкопки
по много приятен начин.
Има различни мнения
как това да стане, но ек-
спертите ще кажат.
Сблъскват се две тези.

Иван Тотев,
кмет:

� На 14 ноември Пловдив
ще представи в Париж пред
ЮНЕСКО Голямата базилика
� В града вече има директни
инвестиции - чужди компании
идват направо тук, а не отварят

първо офиси в София

местим паметника

ПРОГРАМАТА ЗА 6 СЕПТЕМВРИ

� 9,30 ч - старт на 42-ия междуна-
роден маратон от Площада на Съе-
динението с финал пред паметника
на Съединението в Пловдив и награ-
ждаване на победителите в 12 ч
� 10 ч - пред катедрален храм “Св.

Богородица” тържествен молебен, от-
служен от митрополит Николай
� 11 ч - поднасяне на венци и цветя

пред Паметника на Захари Стоянов
� 11,30 ч - поднасяне на цветя и

венци пред паметната плоча на
майор Райчо Николов

� 12 ч - концерт на градския духов
оркестър на пл. “Стефан Стамболов”
� 17,30 ч - празничен концерт с

участието на бигбенд “Пловдив” на
пл. “Стефан Стамболов”
� 19 ч - на пл. “Централен” възста-

новка на събитията от 6 септември
1885 г. от комитет “Родолюбие”
� 19,45 ч - откриване на изложба-

та “Непознатата война” в историче-
ския музей
� 20,30 ч - тържествена заря провер-

ка пред паметника на пл. “Съединение”



ИСТОРИЯ
на древната Пловдивска епархия и адми-
нистративен център на римската провин-
ция Тракия, латинското Филипополско
херцогство, османския Пловдивски сан-
джак и автономната област Източна Ру-
мелия. През 342 г. пр. н. е. селището е
завладяно от македонския цар Филип II,
който му дава своето име - Филипополис.

Историята на Пловдив води началото
си от неолита през VI хилядолетие

пр. н. е., а съвременният град съществу-
ва без прекъсване от II хилядолетие пр.
н. е. През IV в. пр. н. е. се превръща в
главния град на Северна Тракия. В раз-
лични периоди Пловдив има важни поли-
тически функции в региона като средище

ПЛОВДИВ / РЕСТАРТ 17СРЯДА, 6 СЕПТЕМВРИ 2017 Г.

площада,площада,площада,площада,площада,площада,площада,площада,площада,
римскияпериод.Тя ечаст
отюжнатакрепостнасте-
на. Проучванията в по-
следните 2 г. проследиха
всички пластове. Пред-
стоипреззиматадазапоч-
не проектиране и да пре-
върнем мястото в социа-
лизирана среда.

Няма да има
никаква
бутафория.
Ще бъдат
възстановени
съществуващите
зидове

до нивото, на което се на-
мират. На Небет тепе ще
се работи и през 2019 г.,
което ще го превърне в
още по-голяма атракция
за туристите.
По същия начин на

акропола в Атина десет-
ки години се работеше,
без да спира туристиче-
ският поток.
- Ще успеете ли да при-

ключите с Раннохри-
стиянската базилика,
чиитомозайкиотнад2де-
кара трябва да бъдат ек-
спонирани под защитно
покритие?
- На 14 ноември в Па-

риж ще представим този
уникален паметник пред
ЮНЕСКО.Това е първи-
ятобектвПловдив,който
кандидатствадабъдевпи-
сан в световното култур-

но-историческо наслед-
ство.
За Пловдив е огромна

привилегия. След мащаб-
ните разкопки базилика-
та е проучена изцяло.
Ученитеядатиратотпър-
вата половина на IV в. от
времето на Константин
Велики.
Такива паметници са

изключително редки. За
нас това беше рисков
проект. Прекъснахме
важнаградскаартерия, за
да го разкрием напълно.
Нобогатствата, коитоиз-
лязоха, са наистина впе-
чатляващи. Представяне-
то на базиликата вЮНЕ-
СКО за нас е огромна
чест и тук трябва да бла-

годарим на министър-
председателя Бойко Бо-
рисов.
Инвестицията ще над-

хвърли 15 млн. лв., каква-
то у нас рядко може да се
види за културен памет-
ник. 8 млн. лв. идват от
фондация “Америка за
България”, а община
Пловдив дофинансира
със 7 млн. лв. Средствата
са огромни, но базилика-
та е без аналог у нас.
- Квартал “Столипино-

во” - “брошката” на
Пловдив,какщеучаствав
събитията през 2019 г.?
- “Столипиново”
е неизменна част
от културната
програма. Това е
много интересен
квартал особено
за чужденците
Постоянно има делега-

ции. Нека не забравяме,
чезакраткиясипрестойв
Пловдив принцЧарлз по-
сети “Столипиново” и
Стария град.
Популярността на този

кварталнадхвърляграни-
ците на България. Но то-
ва е сравнително спокоен
район, с ниска престъп-
ност. Нивата на безрабо-
тица в него същоне са го-
леми.Запоследнитедесе-
тилетия инвестициите в
“Столипиново” са по-

малко, отколкото в други
градски зони.И точно то-
ва прави такива места по-
неприятни за живеене.
Община Пловдив се

опитва да инвестира в то-
зиквартал,доколкотопо-
зволяват силите є. Надя-
ваме се проектите през
2019 г. да успеят да
приобщят населението
там в културен аспект.
Съссвоятемпераменти

музикална надареност
очакваме хората от “Сто-
липиново” да се впишат
успешно в марката
“Европейска столица на
културата”.
- Преди 132 г. Пловдив

даде на България Съеди-
нението. Оценяват ли съ-
временните жители на
града саможертвата на
техните предшествени-
ци?
- Има много написани

книги за златния период
наПловдив, предшествал
Съединението. Тогава
градът е столица на Из-
точнаРумелия.Носърца-
та на тогавашните плов-
дивчани са туптели с тези
на хората от Княжество
България. Всички запад-
ни медии пишат за т. нар.
пловдивска революция.
Очаквам прекрасен праз-
ник на 6 септември с про-
грама, която започнаоще
вначалотонамесеца сот-
криването на Есенния са-
лон на изкуствата.

Едната е антиките да
бъдат част от площадно-
то пространство и плов-
дивчани да се разхождат
по старините.
Другата е древните

останки да бъдат наблю-
давани без достъп до тях.
Ще държим да се подчер-
тае значението на място-
то с римския форум, в
който има 4 строителни
периода. Бил е знакова
сграда в продължение на
столетия.
- Предвиждат ли се

трансформации по пло-
щада?
- Да. Монументът на

ГюроМихайлов до Воен-
ния клуб и неработещите
водни площи ще бъдат
преместени на друго мя-
сто. Това са предписания
от института за паметни-
ци на културата. Смятам,
че за една година ще се
справим.
-Съсзатворенииразко-

панибулевардилиградът
ще посрещне титлата
през 2019 г.?
- Догодина ще приклю-

чимсголемитеобектика-
то бул. “ВасилАприлов”,
“Руски”, “Коматевско
шосе” и “Шести септем-
ври”. През 2018 г. ще има
отделни преасфалтира-
нияна други трасета, кои-
то са доста по-леки като
работа. Те обаче не са в
централната градска
част.

И на мен ми се
иска по-бързо
да приключат
тези ремонти,

носмедлъжнидасе съоб-
разяваме с изискванията
на института за паметни-
ци на културата.
- Продължава лифоку-

сътнаместнатавластдае
насочен към опазване на
културното наследство?
- Тази година приключ-

ват разкопките на Небет
тепе. Това е обектът, в
който се проследяват
всички културни пласто-
веотпраисториядоСред-
новековие. Археолозите
разкриха фундамент на
четириъгълна кула от

Областният на Пловдив
Здравко Димитров:

Пожелавам на
всички смелост
в отстояване на
българската идея

Уважаеми жители на област Пловдив,
СКЪПИ СЪНАРОДНИЦИ,

Днес със заслужена гордост отбелязваме
една от най-значимите дати в българската
история - Съединението на Княжество Бъл-
гария с Източна Румелия.
На 6 септември 1885 г. се извършва исто-

рически акт, който обединява България, а
българският народ се изправя гордо пред све-
та, осъзнал, че “Съединението прави силата”.
Един от уроците на Съединението е, че по-

литиците и държавниците по онова време са
били на висотата на своя народ. Неоспоримо-
то им достойнство е било в това, че са пре-
небрегнали своите разногласия в името на
важната национална цел - обединението на
родината. Урок, който ни показва, че само
общите усилия ще ни позволят да работим
за успешното развитие и благоденствие на
България.
Това, което е важно да знаем и днес, е, че в

повратни моменти, в които се решава съдба-
та на държавата, е особено важно българите
да се обединяват така, както тогава. И то
не само в тържеството на триумфа, но и в
дните, когато националната идея е застра-
шена - това е единението на българския на-
род.
Вярвайки, че няма силна държава без отго-

ворни хора и убеден в силата на единния
глас, пожелавам на всички смелост в отстоя-
ването на българската идея.
Този ден е най-пловдивският в нашата

история, за това го отбелязваме като Ден
на Съединението и празник на град Пловдив.
Честит празник на жителите на област

Пловдив и на всички българи, и нека се поучим
от този урок на историята.
Да живее България!

С уважение,
ЗДРАВКО ДИМИТРОВ,

управител на област Пловдив

на Гюро Михайлов

По време на реконструкцията паметникът
на ГюроМихайловщебъде преместен на дру-
го място. СНИМКА: ЕВГЕНИ ЦВЕТКОВ

Централният площад
на Пловдив ще бъде
разкопан догодина и

реконструиран.



Къщата е сред най-автентичните сгради в
резервата.

Аптека “Хипократ” е изящна и отвън.
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Чакат 2 млн. туристи
РАДКО ПАУНОВ прежденията на метео-

ролози и медици.
И през септемврий-

ските дни цели групи
минават по напечените
мраморни седалки на
Античния театър, а по-
сле по каменните улич-
ки се понасят към къ-
щите “Ламартин”,
“Клианти”, “Хинд-
лиян” и обхождаха це-
лия резерват. (За красо-
тите в тях - виж каре-
тата.) Този поток е
през цялата година.
Пловдив става особе-

но актуален като дести-
нация с археологиче-
ския си туризъм.
Този сегмент се пре-

връща в хит през послед-
ните години в света. Гра-
дът все по-често застава
във фокуса на големите
туристически организа-
ции. Неотдавна

Arheology Travel
публикува статия
“България -
новата
туристическа
дестинация
на Европа”

и вече организира групи.
Подобни екскурзии са

планирализатазиислед-
ващата година и други
оператори от Европа,
САЩ (Arheological
Tours)иАвстралия(ASA
Cultural Tours).

Градът се
превръща
в световна

археологическа
дестинация

Къщи, потънали до-
скоро в разруха, забле-
стяха в Стария Пловдив
и привличат хиляди ту-
ристи.
Само на няколко крач-

ки от модерния град чо-
век може да се потопи в
атмосферата на Антич-
ността, Средновековие-
то и възрожденския пе-
риодидавидиостанкиот
пет цивилизации.

“В Пловдив
ще се влюбите”,
написаха наскоро
италиански
блогъри

и призоваха многоброй-
ните си читатели да ги
последват. Статистика-
та отчита рекордни по-
сещения, а броят на го-
стите се очаква да стиг-
не 2 млн. през 2019 г.,
когато градът е евро-
пейска столица на кул-
турата.
Старият Пловдив от-

край време е витрина на
България. Няма висо-

Големи групи туристи разглеждат всеки ден Стария град в Пловдив. Архитектурният резерват с възрожденските
къщи е сред най-посещаваните забележителности. СНИМКА: ЕВГЕНИ ЦВЕТКОВ

копоставена делегация
на държавно ниво, коя-
то да не е ахнала от ар-
хитектурата на истори-
ческия резерват.

Крале, президенти,
принцове и звезди пе-
риодично се разхождат
по калдъръмаи се дивят
на гледките.

Дори в най-големите
горещини, когато тем-
пературите надхвърля-
ха 40 градуса това лято,
улиците в архитектур-

ния комплекс бяха из-
пълнени с тълпи от ту-
ристи.
Не ги стреснаха нито

жегата, нито преду-

Освежават “Хиндлиян”
- перлата на резервата

Фонтан в хола е пръскал гюлова вода за аромат
Една от най-емблематичните къщи

- “Хиндлиян”, скоро ще грейне с ре-
ставрирана художествена украса.
Строена е 1834 г. и е най-автентич-
ната сграда в Стария Пловдив. Чуж-
ди делегации и
туристи буквално
зяпват, когато
влязат в нея.
Най-ценни са
стенописите є,
дело на прочути
майстори. Особе-
но тези на втория
етаж и най-вече
в просторния са-
лон. Те предста-
вляват пейзажи
от Александрия,
Венеция, Цари-
град и Лисабон -
места, посещава-
ни от стопанина
Степан Мануг -
богат арменски
търговец. Най-го-
лемите му успехи
са били в Индия
и оттам идва пря-
корът му Хинд-
лиян.
“Освежаваме

северната фаса-
да, която ще бъ-
де изписана най-
прецизно”, обясни шефът на общин-
ски институт “Старинен Пловдив”
Минко Кафтански. 40 000 лв. струва
работата. Включва и измазване на
маазата - складово помещение в дво-
ра на къщата, където стопаните са
съхранявали ценни стоки, подправки
и имане.
Интересна е самата архитектура на

“Хиндлиян”. Фасадата е ориентирана
на север, а входът е между двете си-

метрични крила на сградата. На пър-
вия етаж стаите са по-малки и хлад-
ни, за да осигурят комфорт на обита-
телите є през летните пловдивски
жеги.

Oт мрамор пък е
направен ефектни-
ят фонтан на вто-
рия етаж. Той е
пръскал гюлова
вода, за да арома-
тизира въздуха и
да разхлажда.
Фонтанът обаче е
само детайл от
лукса в дома. Хо-
лът е с размери
86 кв. м и декора-
цията на мебелите
е изпипана най-
прецизно.
Неотдавна беше

напълно реставри-
рана банята на
“Хиндлиян”. Тя е
отделна построй-
ка. Правена е по
римски образец.
Цялата е в мра-
мор и гипс и е
единствена от то-
зи тип у нас. Из-
пълнена е изклю-
чително ефектно
със сводове и ку-

пол с отвори, през които влиза слън-
чева светлина. Още навремето е била
с подово отопление. Били са вградени
глинени тръби с отвори, по които е
циркулирал горещ въздух. Водата за
миене и къпане се е топлила в казани.
Тъй като тепетата нямат подпочвени
води, къщата е оборудвана и с изку-
ствен водоизточник - кладенец, обли-
цован отвътре с варовик. Събраната
вода се е съхранявала в цистерни.

“Хипократ”
впечатлява
с експонати-

те си.

Медикаменти
от билки, ми-

нерали и есте-
ствени мазнини
са се приготвяли
в аптека “Хипо-
крат” - единстве-
ния музей на
фармацията у
нас. Тя се нами-
ра в Стария
Пловдив.
В нея посети-

телите се потап-
ят в медицината
от времето на
Българското въз-
раждане до на-
чалото на ХХ в.
По стените мо-

гат да се видят
дипломи на лека-
ри и фармацевти,
завършили обра-
зование на Запад. Приборите, стъ-
клениците и пособията са произве-
дени във Виена и Берлин.
Сред експонатите е запазена ме-

тална каса от началото на миналия
век, изработенва в Америка.
Сградата е построена от д-р Сотир

Антониади - един от първите дипло-

мирани медици
у нас.
Аптека “Хипо-

крат” е един от
маршрутите на
туроператорите.
Затова упра-

вление “Стари-
нен Пловдив”
предприе худо-
жествено осве-
жаване на сте-
ните отвътре.
Прави се и дре-
нажна система,
както и верти-
кална хидроизо-
лация на източ-
ната стена от-
към ул. “Княз
Церетелев”.
Ремонт върви

и в друга знако-
ва сграда - гале-

рия “Златю Бояджиев”. Той обаче не
влияе на работното є време. В къ-
щата са изложени 72 картини на бе-
лежития художник. Сградата е
строена през 1862-1865 г. от въз-
рожденеца д-р Стоян Чомаков. От
1984 г. там е разположена най-голя-
мата колекция на гения от Брезово.

Аптека
“Хипократ”
пази лекарства
от Възраждането



Етнографският музей е сред перлите на Стария град.
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в Стария Пловдив - там
се срещат пет

Скулптурата на
художника Цанко
Лавренов посре-
ща пловдивчани
и гости на входа
на Стария град.

СНИМКА:
АНЕЛИЯ ПЕРЧЕВА

цивилизации
В маршрутите е вклю-

ченПловдив,сочензаан-
тичната столица на Бъл-
гария.
Значителенръстнату-

ристи отчитат в “Стари-
ненПловдив” от начало-
то на годината досега.
Новият туристически

център на ул. “РайкоДа-
скалов” е посрещнал

над 10 000 души
от страната и
чужбина от
откриването
си през юни

тази година.
Повечето са от Тур-

ция, САЩ, Израел, Ве-
ликобритания, Испания,
Италия.
Отчитатсеиинвидуал-

нипосещенияотдалечни
страни като Аржентина,
Азербайджан, Брази-
лия, Венецуела, Обеди-
нените арабски емир-
ства, Колумбия, Паки-
стан, Уругвай. Много от
тях влизат и в музеите.
За първите 6месеца на

т.г. през тях са минали
над 65 000 души. Рекор-
ден е броят на туристите
в “Старинен Пловдив” -
над 100 000. Те са с 50%
повече от м.г.

ПейзажиотКонстантинопол иВиена красят стените.

Къща “Клианти”
блести в златен варак

Стенописи с пейзажи от Виена и
Константинопол карат гостите да ахват

Таванисъсзлатенваракв “Клианти” карат посети-
телите да ахват.

200-годишни стенописи с пейзажи от Виена и
Константинопол греят в къща “Клианти” в Стария
Пловдив след дългогодишна реставрация. Сгра-
дата представляваше пълна руина, а сега е въз-
становена в автентичния є вид. Това коства 10-
годишна работа и 1,6 млн. лв. инвестиции. Тя е
най-новото бижу в резервата. Откриха я на 22
юни 2017 г., а първи я разгледаха посланиците в
България по време на посещението си в “Тракия
икономическа зона”. Те буквално онемяха.
“Красота”, “Велико е”, възкликваха дипломати-

те. Таваните са с 24 карата златен варак. Къща-
та е строена във втората половина на XVIII в., а
стенописите є са от 1817 г., обясни художникът
реставратор Елена Кривошиева. Двете гостни
вземат ума на посетителите с пищността на инте-
риора. “Стопаните са били изключително замож-
ни. Обикаляли са по света и затова по стените са
пресъздадени пейзажи от Цариград и Виена. Ри-
сунките са уникални. Изписани са с финес и из-
ящност”, допълни Кривошиева. Според нея
“Клианти” няма аналог в Стария Пловдив. Била е
собственост на изтъкнат и заможен човек. Цен-
ните рисунки били замазани с варово и маслено
наслояване. Когато започнала реставрацията,
свалили най-горния пласт и отдолу се показали
смайващи стенописи.
Проектът за възстановяването на това архитек-

турно бижу е на покойната арх. Вера Коларова.
Нейният съпруг Джовани Димитров довърши ре-
ставрацията. Първият етап започна със средства
от японския попечителски фонд. Но след изчерп-
ването на транша работата спря. “Сменяха се
кметове, един от тях изобщо не знаеше, че съ-
ществува “Старинен Пловдив”. “Клианти” бе изця-
ло зарязана. През 2013 г. започна същинската
реставрация, която бе доведена до финал”, при-
помни Димитров.
Кметът Иван Тотев обясни, че това е изключи-

телно сложно и трудоемко изпълнение. “Първона-
чално имаше едни голи греди и обяснявахме, че
ще има втори етаж с 2-3 рисунки”, допълни То-
тев. Сега и той не може да повярва, че “Клианти”
грее в автентичния си вид. Според него тя ще се
превърне в централен обект на туристическите
маршрути. “Тази сграда е национална гордост.
Но трябва да я обичаме, пазим и поддържаме,
защото е много скъпа”, каза той.
В нея задължително се влиза с калцуни, тъй

като е застлана с килими. Те са изработени по
поръчка с компилация от елементи и цветове,
които се вписват в интериора. Мебелите са на
“Старинен Пловдив”.
Входът за “Клианти” е най-скъп в резервата - 8

лв. е билетът за възрастни, а за ученици и сту-
денти - 4. Само за първите 5 дни след отварянето
є през нея минаха 700 души, а вече са хиляди.

Най-посещаваните паметници
- Античният театър и Римски-
ят стадион, се пръскат по ше-

вовете от събития. Макар и двата
обекта да са на открито, интере-
сът към тях е огромен. Първен-
ството държи древният театър,
който се утвърди като място за
прояви от световна величина. На-
скоро Тед Кочеф ожени на сцена-
та дъщеря си Александра. Графи-
кът на театъра е запълнен и през
целия септември. Заявките от ор-
ганизации продължават да валят,
опитваме се да удовлетворим
всички, казва шефът на “Старинен
Пловдив” Минко Кафтански. Спо-
ред него септември се очертава
като един от най-силните. С кон-
церт на “Щурците” на 3-и се откри
Есенният салон на изкуствата.
Четири дни по-късно на древна-

та сцена излиза баварски младеж-
ки мандолинен оркестър. На 8-и и
9-и е фестивалът “Тримонтиада” за
класическа филмова музика с
участието на виенски камерен ор-
кестър. Любителите на операта
ще могат да гледат на 13 и 15

Античният театър
чупи рекорда
по посещаемост

спектаклите на Opera open, част
от тях беше и концертът с 12
страдивариуса, а румънецът Раз-
ван Стойка изсвири “Годишните
времена” на цигулката на Пагани-
ни.
Почитателите на автентичния

гръцки фолклор ще могат да му се
насладят на 17 септември на
древната сцена.
Стартът на празниците на Ста-

рия град ще бъде даден отново от
Античния театър с голям фолкло-
рен концерт на 18-и. Три дни - 22,
23 и 24 септември, ще продължи
рокфестивалът. На сцената ще се
качат култови наши и чужди групи.
Два известни ансамбъла - “Лезгин-
ка” и “Българе”, ще разтърсят сце-
ната на 26-и 27-и. На следващия
ден е музикалният спектакъл “На
нея с обич! Емил Димитров”.

Античният театър е най-емблема-
тичният обект вПловдив - на сцена-
тамуизлизатнашиичуждизвезди.

септември “Вива опера, вива ла
музика” и “Кармен”. През юни и
юли меломаните не пропуснаха

Споредица от събития пловдив-
ският Етнографски музей от-

беляза своята 100-годишнина.
Няма картичка, на която да я ня-
ма величествената старинна
сграда. Изящната є фасада, дело
на зографи от Въз-
раждането, присъства
както в учебниците,
така и по кориците на
тетрадките. Това е мо-
же би най-откроява-
щата се сграда в ар-
хитектурния резерват.
Неслучайно през

2016 година тогаваш-
ният президент Росен
Плевнелиев доведе в
нея 10 държавни гла-
ви. Потокът от посети-
тели е безкраен. Ту-
ристите се дивят как-
то на богатата експо-
зиция, така є на из-
ящно аранжирания
двор.
Двуетажната къща е известна

като Куюмджиевата и се прости-
ра върху 570 кв. м площ. Била е
собственост на Аргир Куюмджио-
глу, виден търговец. Той купува
мястото в Стария Пловдив и през

Етнографският музей
навърши един век

тежание на тютю-
нотърговеца Анто-
нио Коларо, който
я превръща в тю-
тюнев склад. По-
късно той фалира,
а имотът е обявен
на търг.
Легендарният

кмет на Пловдив
Божидар Здрав-
ков, управлявал
през 30-те години
на ХХ век, е твър-
до убеден, че в
нея трябва да се
нанесе Етнограф-
ският музей. Той
успява да убеди

потенциалните купувачи да се
откажат от наддаването и така
имотът е прехвърлен на община-
та. Миналата година тя вложи
170 000 лева в освежаване на
фасадата.

1847 г. вдига палат за чудо и
приказ. През годините имотът е
сменял стопаните и предназначе-
нието си.
През 20-те години на XX в.

Кюумджиевата къща става при-
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- Г-н Велчев, остават
година и 4 месеца до
старта на най-големия
културен проект на на-
ционално ниво - “Плов-
див 2019”. Кой са най-ин-
тересните моменти от
програмата?
- Много са и няма да ни

стигне времето да ги из-
броим.Презцялата2019-
а Пловдив ще бъде съ-
пътстван от няколко съ-
бития на ден. Всичко то-
ващедадеширокотзвук,
който ще продължи и
след годината на титла-
та. Най-важно е програ-
матадабъдеизпълненав
нейната цялост. А тя е
доста наситена.
Държим максимално

да реализираме аплика-
ционниядокумент, ской-
тоПловдив спечелипрез
2014 г. този междунаро-
ден проект в голяма кон-
куренция.

- Какво ще видят плов-
дивчани?
- Няма как да не обър-

нем

Кирил Велчев, изпълнителен директор на фондация “Пловдив 2019”:

Да не гледаме черно -
� Подготвяме грандиозно откриване за
2 млн. лева пред 100-хилядна публика

� От деца до пенсионери искат
да са доброволци през 2019 г.

те коментирахме, че не е
най-важното световно
известнаопернатрупада
дойде в Пловдив, а по-
важно е пловдивската
опера да влезе при хора-
та в “Столипиново”.
Такащесеотворикръ-

гозорът за нови инициа-
тиви, свързани с този
квартал. Бих нарекъл
“Махала”понякакъвна-
чин социален проект.

Философията на
“Пловдив 2019”
е да приобщи
повече хора

и със средствата на кул-
турата да се опита да ре-
ши някои проблеми. От-
там дойде и слоганът
“Заедно”.
Градътемултиетниче-

ски. Най-важно е всички
хора от различни слоеве
и етнически групи да се
включат в този проект.
И тойще помогне за раз-
витиетонаПловдивдори
след 2019 г.

- Как ще накарате все-
ки пловдивчанин да при-
познае европейска сто-
лица на културата като
собствена кауза?
- Трябва всеки да наме-

ри в “Пловдив 2019” ня-
коя негова частица и да
каже“Това емое”.Неза-
висимо дали е свързано с
културните събития, или
е от нашите образова-
телни и социални проек-
ти, от елитарните изку-
ства, изложби и т.н. Все-
ки трябва да запази един
хубав спомен.

специално
внимание на
проекта
“Махала”,

който се отнася за кв.
“Столипиново”. Има
много голям интерес
към него, включително
и отЕвропейската коми-
сия. Дейностите и ини-
циативите, които ще се
случат в този квартал,
ще покажат как той се
социализира и активно
участва в културните

процеси.
Там ще видим през

2019 г. различни инициа-
тиви. В момента върви
антропологично проуч-
ване, свързано със “Сто-
липиново”. От него ще
получим пълна картина
каквосеслучвасромски-
те квартали, за да знаем
къде да насочим своите
усилия и какво да подоб-
рим там.

-Каквонапримерщесе
случи в “Столипиново”?
- Различни прояви,

свързанисдейностиихо-
ра от квартала. Нашата
цел е да реализираме
проекти, които да по-
добрятживота им.Инте-
ресътеголям.Жителите
на “Столипиново” имат
афинитет към музика и
танц. Убеден съм, че ще
бъдат осъществени кра-
сиви неща.

- Мислите ли, че ще от-
иде публика специално в
“Столипиново”, за да
гледа изкуство?
-Предивремесколеги-

РАДКО ГЕНОВ

59български и 13 чужде-
странни проекта одобри

управителният съвет на
“Пловдив 2019”. Те възлизат
на 8,7 млн. лева.
“Варират в широк диапазон,

но

основният фокус
е насочен към
включване
на кварталите

и осъществяване на максима-
лен достъп до култура на раз-
лични групи”, обясни Светла-
на Куюмджиева, артистичен
директор на фондацията. Спо-
ред нея освен всички жанро-
ве на изкуството сред одобре-
ните проекти има и такива,
насочени към храната и здра-
вето.
Силно застъпени са театър,

танц и пърформанс, а също и
визуални изкуства, кино, со-
циални дейности и работа с
младежи. Има и такива, свър-
зани с паневритмията, практи-
кувана от Бялото братство.
Ето и част от тях:
� “Столипиново” изпъква с

финансиране от общо 1 млн.
лева. Толкова пари ще отидат
в етническия квартал за ини-
циативи и събития през 2019
г. Жителите му трябва да бъ-
дат приобщени към каузата
европейска столица на култу-
рата и това е заложено в ап-
ликационната книга, с която
Пловдив спечели титлата.
� Сдружение “Младежки

клуб Рома - Столипиново
1996” на Асен Карагьозов е
кандидатствало за 500 000
лв., но журито му е отпуснало
80 000 лева.
� “Да се учим от “Столипи-

ново” е проект, който пред-
вижда изграждане на дървен
мост над река Марица, с кой-
то трябва да се създаде сим-
волична връзка между изоли-
раното гето и града.
� 20 000 лв. получава друг

проект, свързан със “Столипи-
ново”, който цели да премах-
не границите чрез културни
взаимодействия и създаване
на “Столивуд”. В него се зала-
га на интегриране на ромите.
� 50 000 лева пък се дават

за фондация, която също
включва обитателите на “Сто-
липиново” чрез проекта си
“Усещане за град:приобща-
ващ, безопасен и устойчив
Пловдив”.
� Сред най-високите бю-

джети получава пловдивският

Кв. “Капана” е едно от
местата, където ще
бъдат съсредоточени
събития през 2019 г.

Кирил Велчев и артистичният директор на фонда-
ция “Пловдив 2019” Светлана Куюмджиева

8,7 млн. лева за танци, театър,
пърформанси
Отличени са и проекти за паневритмия и за здраве

Хиляди пловдивчани ликуваха, когато градът беше избран за
европейска столица на културата.

Одобрени са му и два други
проекта за 150 000 лева. Той
е поискал близо 1 млн. лева.
� Най-голямо финансиране

от “Пловдив 2019” получава
платформата “Едно” на Асен
Асенов. Операторът е канди-
датствал за 4,6 млн. лв., но са
му одобрени 740 000 лв.
Предложил е фестивали за
архитектура, танци и дизайн.
Журито е изтъкнало, че бю-
джетът е силно завишен и ри-
сков по отношение на соб-
ствения принос.
� 100 000 лева са одобрени

за фондация “Отворени изку-
ства” на Веселина Сариева за
изложби, срещи, презентации
с куратори и художници.
� Пловдивският универси-

тет е кандидатствал с “Квар-
талите на Пловдив ЗАЕДНО”
и получава 60 000 лева.
� Сдружение “Видя Проект”

е поискало сумата от 36 744
лв., за да представи “ЗаЕдно

в кръга на паневритмията -
хармония между тяло, ум и
дух”. Отпускат се 10 000 лева.
Същото сдружение получа-

ва още веднъж 10 000 лева за
проекта “Здравей, здраве!”,
проповядващ хармонично съ-
жителство с природата.
� Фондация “Спектра” е

одобрена с два проекта. Пър-
вият е за светлинна инстала-
ция в Стария град, за която
ще получи 120 000 лв. Други
140 000 лв. є се дават за два
концерта, озаглавени “Симфо-
нична младеж”.

Не са забравени
и пловдивските
затворници

по време на европейска сто-
лица на културата. С 10 000
лева се финансира сдружение
“Обединени професионалисти
за устойчиво развитие”, чиято
разработка е насочена към
лишените от свобода.

драматичен театър за мащаб-
ната си продукция “Пловдив -
Европейска одисея. Пътува-
щият човек”.
Включва театрална рабо-

тилница, представление на
Античния театър. Замисълът е
на древната сцена да се мон-
тира огромен стан, на който
Пенелопа тъче и очаква Оди-
сей да се завърне. Но има ве-
роятност това зрелищно пред-
ставление да не се състои на
античния декор, тъй като су-
мата, поискана от театъра, е
1,3 млн. лева. А “Пловдив
2019” са одобрили 300 000.
Останалата част трябва да се
набави от авторите на проек-

та, което е доста трудно.
� 100 000 лева отпуска

“Пловдив 2019” за фестивала
Mood for Food. Препоръчано е
на организаторите да взаимо-
действат с местните събития в
тази сфера.
� На “Музейко” се дават

200 000 лева за гостуване с
образователна и интерактив-
на изложба в Пловдив, както
и за обучения и въвеждане на
интерактивни методи по учи-
лищата и музеите в града.
� Сдружение “Изкуството

днес” на художника Емил Ми-
разчиев ще прави Седмица на
съвременното изкуство, за
което ще получи 200 000 лв.

Макет на слогана
“Заедно” е на видно
място в центъра.
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Проектите вече са одо-
брени, влизаме в проце-
дура по подписване на
договорите. Знаем про-
грамата.
- Какво ще отговорите

на съветници от опози-
цията, които твърдят, че
Пловдив не е готов, а до-
макинството чука на
вратата? Според тях
“Тютюневият град” е
мираж, под въпрос е
проектът “Махала”, а
Адата е все още пустеещ
остров в Марица.
-Отговарям:“Пловдив

ще е успешна европейс-
ка столица на култура-
та.” Няма да строим тю-
тюневи складове, а ще
правим събития около
тях. Хората, подготвили
кандидатурата на града,
са били наясно, че няма
как до 2019 г. да се случи
нещо невиждано като
инфраструктура. И

затова Пловдив
е бил избран -
заради
реалистичната
си програма
и премерения
бюджет
Никой не е обещавал,

че през 2019 г. в градаще
има зала с 25 000 места.
- Има скептици, които

смятат, че в програмата
липсват цели направле-
ния от културата, и това,
че се набляга на улично-
то изкуство. Прави ли
са?
-Не.Програматаевсе-

обхватна. Ще има вся-
какви изкуства.
- Ще видим ли картини

на Салвадор Дали и на
Пикасо в Пловдив?
- За Дали и Пикасо не

мога да гарантирам, но
работим за гостуването
на голяма изложба, коя-
то ще е един от гвоздеи-
те.Очаквамепрез 2019 г.
големи световни звезди
от операта, рок и попму-
зиката, визуални изку-
ства и музикално-танцо-
ви. Всеки ценител ще
има какво да види.
- Вече имате карт-

бланш от общинския съ-
вет да разходвате до 36
000 лева без съгласие на
управителния съвет. За
какво ще харчите?
- Проектът навлиза в

напреднала фаза. През
2018 г. е подготовката.
Нужно ни е да работим в
оперативен порядък.
Трябва да действаме
бързо. Имахме известно
закъснение, което мис-
ля, че ще преодолеем.
- А на тези, които смя-

тат,чекаузатаедълбоко
погубена, каквощеотго-
ворите?
- Нека всеки от тях на-

мери част от себе си в
богатата програма.
Пловдивщесепредстави
многодобреислед2019г.
дългоще се говори зане-
го. Това ешанс и за Бъл-
гария. Ако мислим пози-
тивно и не гледаме тол-
кова черно, ако всеки да-
де идея и частица поло-
жителна енергия,
нещата ще се получат.
- Но има и примери с

европейски столици на
културата,коитосаоста-
нали незабелязани?
- Да, но вПловдив това

няма да се случи.

Пловдив ще е успешна
европейска столица на
културата
- Какъв иконономиче-

ски тласък ще даде на
града тази титла?
- Вече го виждаме. Ко-

гатоговоримзатуризъм,
няма как да не споменем,
че посещенията в Плов-
див са се увеличили в пъ-
ти, откакто градът бе
обявен за европейска
столица на културата.
Само можем да си

представимкаквощебъ-
де през 2019 г. Колеги от
други европейски градо-
ве,коитовечесабилидо-
макини, казват, че

всяко
инвестирано евро
носи добавена
стойност от
още 4 евро
в икономиката на гра-

да. Това е измерителят.
Над 50 града в Европа,

които вече са били кул-
турни столици, значи-
телно са променили своя
облик.
- Убеден ли сте, че

проектът “Тютюневият
град” ще бъде успешен?
- Защоне. Да, тютюне-

вите складове са частни.
Но ние можем да напра-
вим партньорски ини-
циативи като изложби,
пърформънси и така да
оживим тези простран-
ства. Имаме пример с кв.
“Капана”. Едно запусна-
то място допреди 4-5 г.
сега кипи от събития и
живот. Това е пример
как с малко средства и с
амбицията на ръковод-
ството на града тази до-
скорошна язва в послед-
ните години се превърна
в едно интересно и кому-
никативно място.
Моиприятелииколеги

от София специално ид-
ват заради “Капана”. То-
ва е кварталът на твор-
ческите индустрии, кой-
то стана притегателен

център с инициативите
на “Пловдив 2019”.
- С френския културен

институт постигнахте
партньорство за този
квартал. Какво ще бъде
направено?
-Товаечетвъртатафа-

за на отворените покани
за “Капана”. Говорим за
инициативи на терито-
рията на квартала с
френски акцент - кухня,
литература, изкуство.
Мисля, чеще е много ин-
тересно.
-Вгодинатанатитлата

при толкова събития ще
са ви нужни доброволци.
Как ги набирате?
- Колегите провеждат

срещи със средните учи-
лища, университетите в
града, с различни струк-
тури, които имат опит в
набираненадоброволци.
Личноаз съмспокоен, че
ще има много желаещи,
които да се включат без-
възмездно. Чрез добро-
волчеството всеки един
от нас може да се почув-
ства съпричастен към
проекта. Само за откри-
ващото събитие през
януари 2019 г. ще ни
трябват няколкостотин
души. Програмата ще е
много динамична. Ну-

� По няколко събития на ден ще
има за пловдивчани и гостите
� Важно е Пловдивската опера

да влезе в “Столипиново”

жен е технически ресурс
за осъществяването є.
Отсега виждам, че инте-
ресът е огромен - от деца
до хора в пенсионна въз-
раст искат да участват в
името на каузата.
-Определихтелисъби-

тието, с което ще от-
криете европейската
столица на културата?
- В момента сме в пре-

говори с международни
оператори. Това няма да
е единконцерт.Ацял уи-
кенд с поредица от раз-
лични по характер и ма-
щаб събития.

В началото на януари
2019 г. силно се надявам
да видим събитие, което
продължава с дни и ще
изпълни града с живот.

Очаквам между
80 000 и 100 000
души да дойдат

на него. В България до
момента не сме виждали
подобно нещо.
- Но ви е нужен опера-

тор с голям междунаро-
ден опит, който да нака-
ра 100 000 души да изля-
зат на улицата при мину-
сови температури. На
кого сте се спрели?
- Още сме в преговори.

Има четири оферти. На
Крис Болдуин, на две
немскикомпанииинаед-
на италианска. Водим
разговори и с английски
оператор. За такова на-
чинание е нормално да
потърсимпомощотхора
с опит в сценично
оформление, техниче-
ско обезпечаване, ма-
щабност, зрелищност.
Ще ангажираме и много
местниартисти.Идеятае
дасепревърнев3-дневен
празник за Пловдив.
- Какъв бюджет пред-

виждате за откриване-
то?
- 2 милиона лева. През

лятото също ще има го-
лямо централно съби-
тие, което ще е продук-
ция на фондацията
“Пловдив 2019” и в края
на годината ще има ма-
щабна закриваща проя-
ва. Тя трябва да направи
препратка към следва-
щата европейска столи-
ца на културата през
2020 г.

Бюджетът, с
който
разполагаме, е
16 милиона лева

от общината. Надяваме
се да ни присъдят и на-
градата на Мелина Мер-
кури, която е в размер на
1,5млн.евро.Очакваме6
млн. лева от частния сек-
тор.
Много важна е и под-

крепата, която получа-
вамеотправителството -
както финансова, така и
институционална, защо-
то мащабът на проекта е
национален.
- Времето напредва,

ще се справите ли?
- Напоследък се чуват

недоброжелатели да
казват, че европейската
столица на културата в
Пловдив ще се провали.
Съвсем смело казвам:

“Няматакаваопасност!”

Кирил Велчев е изпълни-
телен директор на фонда-
ция “Пловдив 2019”, която
подготвя града за евро-
пейска столица на култура-
та.Роденена30юни1983г.в
София. Завършил е Акаде-
миятазамузикално,танцово
и изобразително изкуство в
Пловдив.Магистърпохорео-
графия и режисура. Има и
магистърска степен по пу-
блична администрация в
Пловдивския университет.
Бил е експерт и директор

на дирекция “Култура” в
община Пловдив. От януа-
ри т.г. е начело на фонда-
ция “Пловдив 2019”.

От неугледно място кв.
“Капана” се превърна в ед-
на от големите атракции.

СНИМКА: “ПЛОВДИВ 2019”
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Армия от 435 жени в
зелени престилки с
пластмасови метли

чисти всеки ден улиците
на Пловдив. 154 мъже
пък събират сметта. И
зименаминус 20 градуса,
и лете, когато термоме-
тритеотмерват40насян-
ка, тези хора са навън.
При всеки сигнал те дей-
стваткатокорпусзабър-
зо реагиране.
18 машини всеки ден

обливат с вода булевар-
дите,ашосетатаотвтора
категория семият 3 пъти
седмично. Веднъж на 7
дни водни струи минават
и по улиците без изход.
“Твърдя, че Пловдив е

най-чистият град”, отбе-
лязва директорът на об-
щинското предприятие
“Чистота” Иван Стоя-
нов. На негово подчине-
ние са 788 души заедно с
шофьори и контрольо-
ри. Готов е да се обзало-
жи, че не говори празни
приказки.
“Преборихме се дори с

мръсния въздух. Обно-
вихме техниката, зави-
шихме т.г. с 30% миене-
то.

От април до края
на август в града
няма превишение
на фини прахови
частици”,

уверява Стоянов. И при-
помня, че от 2013 г. не-
прекъснато се обновява
автопаркътнапредприя-
тието. Заварил 30-го-
дишни коли, които вече
сазамененисновимаши-
ни. Тази година бяха за-
купени още два сметово-
за и една мултифункцио-
нална машина за 1,050
млн. лева.
“Всеки ден от 15 март

до падане на първия сняг
улиците на Пловдив се
мият. След зимния сезон
натрупанатакалот снега
се изтласква със силна
водна струя с маркучи.
След това идва ред на
миячните машини с дю-
зи. Понеже лятото беше
сухо, издадох заповед от
15 юли до края на август
отново да семие смарку-
чи, включително и път-
ната маркировка и ве-
лоалеите”, казва дирек-
торът на “Чистота”.
Въвел е железен кон-

трол. На дежурен теле-
фон в предприятието

всеки ден се
приемат сигнали
на граждани

При констатирани неред-
ности се търси отговор-
ност от ръководителите
на групи.
“Обръщаме внимание

навсякооплакванеитър-
сим причините защо се е
стигналодотам.Проверя-
ваме по GPS дали смето-
возътеминалдаизпразни
контейнерите за смет.Та-
зи година нямаме сигна-
ли”, кълне се Стоянов.
Това се дължало на фак-
та, че са обособени пло-
щадки, на които хората
безвъзмезднокаратотпа-
дъците си от домовете -
най-често непотребни ве-
щи. Вместо да ги стовар-
ватдосъдоветезасмет,ги
превозват доопределени-
те места във всеки район
на града. В “Чистота”

от 15 март до първи сняг,

РАДКО ПАУНОВ ще има на ул. “Крайна”,
“Ландос”, “Батак” и
“Възход”. Проблем в
квартала е, че има много
незаконнисгради,вдигна-
тиеднадодруга,откъдето
няма как да мине смето-
воз.Възнамеряватдараз-
дават чували на жители-
те, в които да събират бо-
клукаидагоносятнаобо-
собените площадки. Не е
сигурно дали и този ва-
риант ще проработи. За
разлика от “Стопилипо-
но” подобен проект дей-
ства в кв. “Коматево” и
“Прослав”, където във
всяка къща има двор. Но
хорататамчинносъбират
отпадъка.
“Предоставихме им

компостери,къдетодаиз-
хвърлятшумата, ипогра-
фик минаваме да я вдига-
ме.В“Коматево”пъксме
предоставили жълти чу-
вали за събиране на опа-
ковки. Така хората се
приучват на разделно съ-
биране”,казваСтоянов.В
районите “Централен” и
“Тракия” е въведено раз-
делно събиранена сметта
от търговските обекти.
Възнамерява това да ста-
не и в другите райони.
“Много често заведе-

ниятазахраненеизхвърл-
ят биологичен отпадък в
контейнерите. Разнасят
се миризми”, казва ше-
фът на “Чистота”.
Скоро към предприя-

тието ще заработи

звено, което
да освежава
пешеходните
пътеки

То ще се състои от 7 ду-
ши, от които двама боя-
джии,четиримаобщира-
ботници и един шофьор.
“Ще се стремим зебри-

те да са винаги бели”, за-
рича се Стоянов.

� Бетонни панели оградиха
сметищата в “Столипиново”
� Връщат стария график за

вдигане на кофите за смет сутрин

площадката
приема вехтории
всеки ден
от 8 до 17 ч
Сигналите за непочи-

стени контейнери и ули-
циобачебилизамененис
жалби за вдигане нашум
от сметовозите. Всяка
сутрин в 4ч те тръгват да
вдигат кофите. Образу-
ва се бумтене под про-
зорците на хората. Мно-
зина се будят и негоду-
ват.
“Съобразихме се с тех-

ните сигнали и проме-
нихме графика.Вместо в
4 ч камионите започват
да изпразват кофите от 6
ч и това продължава до
14 ч. Това обаче създава
други неудобства - през
деня трафикът в Плов-
див е засилен. Бавните
сметовози допълнител-
но го затрудняват. По
обед от високите темпе-
ратурисеобразувасмрад
около съдовете за смет.
Така или иначе се съоб-
разихме с желанията на
хората”, изтъква Стоя-
нов. Дни след промяната
обаче завалели контра-
жалби. Веселина Панче-
ва написала гневно пис-
мо. “ВцялаЕвропасечи-
стипрезнощта.Вдигане-
то на един контейнер
трае2-3минутиинеечак
такъв голям проблем.
Сега миризмата е непо-
носима, а задръствания-
та са зверски. Моля, на
нашата ул. “Захари

Стоянов” работете по
стария начин”, настоява
пловдивчанката.
Шефът на “Чистота”

констатира, че откакто
променили графика в
средата на август, оплак-
ванията за шум намале-
ли.Товаобаче съвпадна-
ло с времето, когато хо-
рата са по почивки и гра-
дътепразен.Следзавръ-
щането им и особено
през септември задръ-
стванията ще са още по-
големи, предупреждават
шофьори.
Това кара Стоянов да

действа гъвкаво и от на-
чалото на септември
възнамерява да върне
стария график и по него
да работят до пролетта.
“Много се дразня, ко-

гатовидяизхвърлениди-
вани, матраци, прозорци
и какво ли не до контей-

нерите. Тази обичайна
гледка се наблюдава не
само в “Столипиново”,
казва шефът на “Чисто-
та”. И показва снимка на
телефонаси,направенав
“Тракия”.Тамсевъргал-
ят бидони, щайги и дю-
шеци.
“Какво пречи да ги ка-

рат на обособените пло-
щадки? Значи ние се съ-
образяваме с оплаква-
ниятазашум,атеснаши-
тепрепоръки -не.НаЗа-
пад не е така”, казва
Стоянов. И посочва, че в
действащата наредба за
управлениенаотпадъци-
те са предвидени глоби
от300до1000лв. зафизи-
чески лица и от 1400 до

4000 лв. за фирми.
“Чистота” обаче няма

правомощия да санкцио-
нира. Обаждаме са на
служителитевинспекто-
ратаинаобщинскатапо-
лиция. Но те докато дой-
дат, нарушителите бя-
гат. А за да им съставят
акт, трябва да ги хванат
на място”, посочва ди-
ректорът. Той настоява
за промени, които

да дадат права
на предприятието
да налага
административни
наказания
Ако това стане факт,

десетки жители на “Сто-
липиново” всеки ден ще
бъдат глобявани.Кварта-
лът е осеян с нерегламен-
тирани сметища.
“Всеки ден чистим и

след нас се образуват от-
ново”, казва Стоянов. Те-
зи дни в района бяха по-
ставени бетонни заграж-
дения, в които да вкарат
контейнерите за смет.
Монтиранисана8местав
“Столипиново”.
“Надяваме се боклукът

да не се разпилява, а и по-
леснощесеизгребвасфа-
дрома. Площадките ще
могат да се дезинфекци-
рат, за да не се разпро-
страняват зарази.
Бетонни загражденияАрмия от чистачки всеки ден е по улиците в студ и пек.

Всеки ден -Всеки ден -Всеки ден -Всеки ден -Всеки ден -Всеки ден -Всеки ден -Всеки ден -Всеки ден -

мият улиците на Пловдивмият улиците на Пловдивмият улиците на Пловдивмият улиците на Пловдивмият улиците на Пловдивмият улиците на Пловдивмият улиците на Пловдивмият улиците на Пловдивмият улиците на Пловдив

Шефътна“Чистота”ИванСтояновпредбетоннитеогражде-
ния, които трябва да ограничат сметищата в “Столипиново”.

Нови мулти-
функционални
машини почи-
стват улиците
на Пловдив,
без да вдигат

прах.
СНИМКИ:

ЕВГЕНИ
ЦВЕТКОВ



РАДКО ПАУНОВ

Над 5 милиона стръка цветя
кичат улици, площади и

паркове в Пловдив. Туристи
се надпреварват да си правят
фотосесии пред каскадите пе-
тунии по главната улица и
стълбите към Сахат тепе.
140 висящи кошници пък са

обсипани с живи растения по
стълбовете по ул. “Княз Алек-
сандър Първи” и до Римския
стадион.
“Няма край тази красота”,

възкливат чужденци, докато
се снимат. Всичко това е дело
на общинското предприятие
“Градини и паркове”.
“През септември м.г. заса-

дихме около 1 милион двусе-
зонни растения, чиито цвето-
ве разпукват в късната есен и
напролет. А през юни обно-
вихме цветните фигури по
парковете с 3 милиона деко-
ративни растения”, обясни ди-
ректорът на “Градини и парко-
ве” Стоян Алексиев.
Бройката е рекордна -

преди 5 г. Пловдив се радва-
ше на постижение от 1 ми-
лион живи стръка. Сега са 5
пъти повече.

“Всичко, което
засаждаме, се
хваща, защото
изградихме
поливни системи

Излиза ни и много евтино, тъй
като, вместо да купуваме цве-
тя, си ги отглеждаме сами в
оранжериите. Целогодишно
поддържаме 120 декара”, до-
пълва Алексиев.
По думите му при пловдив-

ските климатични условия
най-добре виреят теменужки,
парички, белис, бегония, ко-
леус, винка, цинерария, таге-
тис, петуния, мушкато. Значи-
телно е разширен и общин-
ският разсадник. В края на
2011 г. там е имало само 3

оранжерии, а сега са 13, като
4 от тях се отопляват с парно
през зимата.
Отглеждат се не само цве-

тя, но и фиданки от липа, чи-
нар, ясен, явор, кедър, сре-
брист смърч, кипарис, черен
бор, кавказка ела. А също и
екзотични видове като магно-
лия, зокум и палми. Те се
разсаждат в града напролет и
есен.

В оранжериите и
полетата от
120 декара се
грижат 30 цветари,
овощари и агрономи
“През последните години в

Пловдив бяха засадени и над
30 000 нови храста с рози.
Уханните растения се прости-
рат над 10 км в разделителни-
те ивици на бул. “България”,
“Карловско шосе”, “Княгиня
Мария Луиза”, “Шести септем-
ври”, “Никола Вапцаров”,
“Санкт Петербург”, “Цар Бо-
рис III Обединител” и “Христо
Ботев”.
“Градини и паркове” поддър-

жа 9000 дка зелени
площи. В последните
години върху около 25
декара бе изграден
съвсем нов парк до
Братската могила. Та-
къв се появи и на ул.
“Богомил” с площ от 7
декара, а наскоро бе-
ше открит и този в
“Акациева горичка”.
От 2012 г. насам са

засадени 9880 дърве-
та. Това прави средно
2000 броя годишно и
400 000 декоративни
храста. 128 км са но-
воизградените полив-
ни системи. Предстои
да бъдат обновени на
бул. “Руски” и подно-
жието на хълма Бу-
нарджика, обобщава
Алексиев.

5 милиона стръка цветя красят
улици, площади и паркове
� Чужденци не спират да се снимат до пирамидите с петунии
� Общинската фирма “Градини и паркове” поддържа 120 дка целогодишно

Милиони цветя и декоративни растения
красят парковете и улиците в Пловдив.
СНИМКИ: “24 ЧАСА”

Цветните каскади от петунии
създават настроение.

Месо, риба и текстил вече
и на пловдивските пазари

директорът. По думите му па-
зар означава място, на което
можеш да си купиш всичко. В
повечето случаи стоките са
директно от производители и
на ниски цени. Султанов при-
помня, че през 20-те години
на ХХ век Четвъртък пазар е
предлагал дори яребици и
пъдпъдъци.
“Тези търговски обекти са

факт, след като по мое пред-
ложение общинският съвет
смъкна наемите за неземе-
делска продукция”, каза той.
Скоро щандовете с цветя на

шестте общин-
ски пазара в
Пловдив ще из-
глеждат по
друг начин. За
да се предпаз-
ят от студа и
вятъра, прода-
вачите ги
ограждаха с
найлони и ле-
тви.
“Всяка цвет-

на сергия ще
има правоъгъл-
на конструкция
с прозрачни
винили. Така
подобряваме

визията и запазваме стоката
от атмосферните влияния”, ут-
очни Султанов. Новите пред-
пазни съоръжения ще са гото-
ви до месец и половина. Изра-
ботва ги самото предприятие и
така за всяко от тях се пестят
около 1500 лв.

“Пазарът е място
и за социални
контакти
Клиенти си обменят рецеп-

ти за туршии, водят разгово-
ри. Затова трябва да е прият-
но”, смята директорът.

Прозрачни конструкции пазят от студ щандовете с цветя
РАДКО ПАУНОВ

Сергиите с пресни плодове
и зеленчуци вече не са един-
ствената стока на общинските
пазари в Пловдив. Нови арти-
кули, непознати досега за те-
зи места, разнообразяват
дейността им. Павилиони с
млечни продукти и консерви,
пекарна, магазини за прясно
месо и риба се появяват един
след друг по пловдивските па-
зари. Те са фирмени, а

стоката е директно
от производителите

Продуктите са на заводски це-
ни.
“Кой е казал, че само сел-

скостопанска продукция тряб-
ва да има”, пита директорът на
предприятието Стефан Султа-
нов. И дава пример с познатия
за хиляди българи пазар в Со-
лун. В него се продава от пиле
мляко - прясна риба, месо,
маслини, сирена, плодове,

подправки, зеленчуци, дамски
чанти и куфари, конфекция,
текстил, бельо, обувки, хавлии,
чаршафи.
И всичко това в центъра на

втория по големина град в
Гърция на метри от пл. “Ари-
стотел”.
“А я вижте пазара във Ва-

ленсия”, казва Султанов и
илюстрира със снимки. В
огромното покрито тържище
на испанския град се вижда
рогът на изобилието. Киломе-
трични хладилни витрини с
всичко, каквото можеш да си
помислиш. Щандове за колба-
си, риба, хамон, сирена, мару-
ли, яйца, варива.
“Мечтая и пловдивските па-

зари да предлагат такъв богат
асортимент”, не крие директо-
рът. Идеята му вече намира
реализация. На пазара до
Гребната база вече има ня-
колко търговски обекта. Те
предлагат млечни продукти,

консерви, фурна с пресен
хляб, прясно месо.
“Има голям интерес както от

наематели, така и от клиенти.
Павилионите са разположени
в северната и западната част.
С тези нововъведения разноо-
бразяваме асортимента. Целта
е да има не само земеделска
стока. По този начин посети-
телите могат да си купят не
само пресни плодове и зелен-
чуци, а и други стоки”, обясня-
ва Султанов.
Подобни обекти вече се поя-

вяват и на най-емблематичния
пазар Четвъртък пазар. Пави-
лионите си ги монтират самите
наематели. Вече е разполо-
жен такъв за прясно изпечени
фъстъци на стара пловдивска
фирма.
“Скоро на този пазар ще се

появи и качествен текстил на
изгодни цени - дънки, блузи,
ризи - неща, необходими на
човек да се облече”, допълва

Стефан
Султанов,
директор на
общинските
пазари в
Пловдив

Търговски обек-
ти вече се поя-
вяват на
пазарите в
Пловдив.

На щандовете
с цветя по паза-

рите скоро ще
бъдат монтира-

ни прозрачни
покрития, които

да ги пазят от
студ и вятър.
СНИМКИ: ЕВГЕНИ

ЦВЕТКОВ
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на акропола
В Пловдив

РАДКО ПАУНОВ

Небет тепе е археологически
хит с непрекъснат живот

от седем хилядолетия

Фундамент на четириъ-
гълна кула от римска-
та епоха е най-новата

находка, открита в южната
стенанаНебеттепе-акропола
на Пловдив.
Това станаприфиналнираз-

копки на един от най-важните
археологически обекти у нас.
Там са запазени всички перио-
диотпраистория,Античности
Средновековие.
“Малкосаградоветевсвета, в

коитоможедасевидинепрекъс-
натживот от 7000 г.Филипопол
е единот тях”, казва доц.Коста-
дин Кисьов, директор на плов-
дивския археологически музей.
За по-малко от два месеца е

разкрита южната крепостна
стена, която беше засипана и
недостъпна. “Проучванията
ще продължат в дълбочина,
за да се установи кога е пър-
вият период на застрояване”,
допълни Кисьов.
Пловдивската община иска

да превърнеНебет тепе в све-
товен археологически хит.
Тя ще възстанови пешеход-
ните зони, ще изгради освет-
ление и ще направи мястото
приятно за туристите.

“Няма да има
бутафорни
възстановки
Ще се изградят само падна-

водна система. От археологи-
чески и писмени източници се
знае, че през следващия пе-
риод се водят битки между
тракийските владетели и ма-
кедонските цареФилип Трети
Аридей, брат на Александър
Велики, и по-късния Филип
Пети.
След завладяването му от

Рим върху старите зидове на
Трихълмието са изграденино-
ви крепости по времето на
Марк Аврелий и Септимий
Север. Животът продължава
и през Средновековието, за
което свидетелстват останки-
те на хълма.

лите камъни от крепостните
стени”,уверикметътИванТо-
тев.
“На Небет тепе се просле-

дяват всички исторически
пластове”, казва и проф. Ди-
ляна Ботева от катедрата по
Стара история и тракология
в СУ. Най-ранните следи от
човешка дейност, открити на
хълма, са от каменно-медна-
та епоха от IV хил. пр. Хр.
Животът на Небет тепе

продължава през бронзовата
епоха, която обхваща III-II в.
пр.Хр. и съвпада сМикенска-
та цивилизация. За ранноже-
лязната епоха - ХI-Х в. пр.

Хр., свидетелства големият
брой открити глинени съдо-
ве.
“Най-вероятно тогава Не-

бет тепе е представлявало
крепост на някой от одриски-
те владетели”, допуска доц.
Кисьов.
В началото на IV в. пр. Хр.

след експанзията на Филип
Македонски цялото тракий-
ско селище, обхващащо

Трихълмието, е
превърнато в град
със солидни
крепостни стени,

улици,канализацияиводопро-

Разкриха четириъгълнаРазкриха четириъгълнаРазкриха четириъгълнаРазкриха четириъгълнаРазкриха четириъгълнаРазкриха четириъгълнаРазкриха четириъгълнаРазкриха четириъгълнаРазкриха четириъгълна
римска куларимска куларимска куларимска куларимска куларимска куларимска куларимска куларимска кула

От крепостните стени на Небет тепе се разкрива гледка към останалите хълмове и историческия
център на Пловдив. СНИМКА: ЕВГЕНИ ЦВЕТКОВ

Втора вълна инвестиции...
(Продължение от 15-а стр.)
Заради ръста на индустрията в

Пловдивския регион

безработицата
е вече под 3%
За последните 3 г. ръстът на запла-

тите е около 30%, твърдят от “Индъ-
стри уоч”. Има обаче проблем с нами-
рането на персонал за заводите, които
никнат като гъби след дъжд.
“По тази причина започнахме да

внасяме работници от други области.
Според официалната статистика Плов-
див расте с около 3000 души годишно,
но реално са повече. Градът има по-
тенциал да привлича цели семейства,
като предоставя на децата им добро
образование”, посочва зам.-кметът
Стефан Стоянов.
През февруари т.г. бе организирана

безпрецедентна кампания за набиране
на работници от най-бедния регион на
страната - Северозапада. Там едни от
най-големитеинвеститорикрайПловдив
презентираха вакантните си позиции.
Работодателите смятат, че

вътрешната миграция
е един от начините за
преодоляване на
кризата с кадрите
Те дават пример с Китай, където от

1979 г., когато започват икономиче-
ските реформи, досега над 277 млн.
души са се преместили от селата към
градските индустриални райони.
Другото решение на въпроса с пер-

сонала е дуалното обучение. Все по-
вече предприятия подпомагат със
средства професионални гимназии и
дават възможност за стажове на деца-
та. Комбинатът за цветни метали спон-
сорира паралелки в едно от учебните
заведения в Асеновград и осигурява
производствена практика на учениците.
“Фирмите се убедиха, че не могат да

се справят сами с кадровия проблем.
Затова няколко компании от един сек-
тор вече обединяват усилията си в
обучение на специалисти, като си
партнират с вузовете”, казва Стефан

Стоянов.
Заводите край града организират

информационни дни с ученици от про-
фесионални гимназии, за да ги привле-
кат, след като завършат образование-
то си.
“Така децата разпознават фирмите,

добиват представа за работната сре-
да, получават информация от първоиз-
точника, което прави професионалния
им избор по-лесен”, заяви шефът на
регионалния просветен инспекторат
Иванка Киркова. Кризата със специа-
листи се усеща и в IT технологиите и
аутсорсинга, които са най-бързо раз-
виващите се сектори в града. В тях са
заети над 6000 души. Прогнозите са,
че в следващите 2-3 г. цифрата ще до-
стигне 10 000 души.
Повече от

60 водещи компании
в областта на
информационните
технологии и външните
услуги имат офиси

под тепетата. Градът бе предпочетен и
от украинската Speedflow - световен
доставчик на мобилни системи и соф-
туер за най-големите телекоми.
Предприемачите търсят млади хо-

ра, които владеят поне един чужд
език, а Пловдив предлага такива ка-
дри. Високото качество на живот в
него също е сред факторите за при-
вличане на фирми от IT сектора и
аутсорсинга. Според бизнеса учебни-
те програми на вузовете трябва да се
адаптират към реалностите на паза-
ра и да се актуализират едновремен-
но с промените в него.
Пловдивската община е привлякла

19 молдовци и украинци от български
произход в новата специалност “Соф-
туерно инженерство” в ПУ “Паисий
Хилендарски”.
В същия профил учат и 11 българи,

носители на награди от олимпиади.
На всичките 30 младежи градската
управа покрива таксите и стипендии-
те във вуза и общежитията им за
първата година.
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“Офис парк Пловдив”“Офис парк Пловдив”“Офис парк Пловдив”“Офис парк Пловдив”“Офис парк Пловдив”“Офис парк Пловдив”“Офис парк Пловдив”“Офис Парк
Пловдив” е
най-новата биз-

нес сграда на града, коя-
то от есента на 2016 г.
посреща своите наема-
тели в широкоформат-
ни офиси от клас “А”.
Инвеститор на проекта
е “Галакси Инвестмънт
Груп”, компания с бога-
то портфолио и дълго-
годишен опит в различ-
ните сегменти на пазара
на недвижими имоти.
Новоизграденият

обект е с обща разгър-
ната застроена площ от
9676 кв. м. Намира се в
един от най-зелените
райони на Пловдив - кв.
“Отдих и култура”, кой-
то е в непосредствена
близост до Гребния ка-
нал и мол “Пловдив”.
Допълнително удоб-

ство за наемателите на
сградата е, че тя е на пе-
шеходно разстояние от
центъра, на 15 минути
от автомагистрала
“Тракия”, на час и поло-
вина от летищеСофия и
на 25 минути от най-
близкия аеропорт край
Крумово.
Новият офис парк се

отличава с модерна и
технологична визия, ре-
шена чрез умело съче-
тание между стъклена и
керамична окачена фа-
сада, допълнена с ак-
центни детайли от
плътни части, изпълне-
ни с композитен мате-
риал като контрапункт
на керамичните плочи.
Обемното решение е

основано на опростени
и изчистени форми, от-
говарящи на предназна-
чението на сградата.
Сградата отговаря на

всички изисквания на
високотехнологичните
компании от IT и аут-
сорсинг индустрията,
които търсят отворени
пространства в озеле-
нена градска среда, удо-
бен обществен транс-
порт, достатъчно пар-
коместа и допълнител-
ни придобивки като
конферентни зали, зони
за рекреация и т.н.
В края на миналата

година “Офис Парк
Пловдив” беше отли-
чен в националния кон-
курс “Сграда на година-
та 2016” и получи спе-
циалната наградавкате-
горията “Обществени
сгради с бизнес предназ-
начение”.
Удобствата на ком-

плекса включват кафете-
рия, магазини, конфе-
рентни зали, зони за ре-
креация и паркинг,
включващиместазахора
с увреждания.
Районът е с изцяло но-

воизградена паркова,

уличнаиподземнаинфра-
структура.
В сградата са осигурени

професионален пропърти
мениджмънт, денонощна
охрана и обща рецепция,
гарантиращи комфорта

на работната
среда.

се наложи като най-модерната
бизнес сграда

в града
Офис

билдингът
от клас “А”
е единствен
по рода си

В сградата са осигурени
професионален пропърти
мениджмънт, денонощна
охрана и обща рецепция,
гарантиращи комфорта на
работната среда.

Константин
Бояджиев,
управител
на “Галакси
Инвестмънт
Груп”:
В “Галакси Инвест-

мънт Груп” вярваме в
потенциала на Плов-
див и работим за пре-
връщането на града в
предпочитана инве-
стиционна дестина-
ция. Реализирахме
първокласен проект,
който вече създава от-
личнипредпоставкиза
развитието на IT и аут-
сорсинг индустрията.
За нас е от голямо

значение, че само ня-
колко месеца след ка-
то отвори врати,
“Офис Парк Пловдив”
успя да привлече се-
риозни инвеститори,
което от своя страна
ще спомогне за раз-
криването на нови
работни места в града.

2017-а се очертава като
рекордна година за

инвестиции в търговски площи,
показват данните на консултант-
ската компания за бизнес имоти
Forton, стратегически партньор
на Cushman&Wakefield за Бълга-
рия. Според консултанта над
70% от търсенето на офис площи
под наем са генерирани предим-
но от аутсорсинг индустрията.
След нея най-голям интерес
проявяват фармацевтичните ком-
пании и тези от финансовия сек-
тор.
Продължават и процесите на

преструктуриране, релокация и
оптимизация на пазара. Наема-
телите се ориентират към голя-
моформатни офиси, на комуника-
тивна локация, с възможности за
изграждане на гъвкави работни
пространства. Търсенето на пло-

Анализатори отчитат:
2017-а рекордна година за
сделки с търговски площи
щи от аутсорсинг бизнеса е насо-
чено както към София, така и
към големите градове на страна-
та за позициониране на втори
офис. В общата рамка на Бълга-
рия след столицата най-добре се
позиционира Пловдив. В послед-
ните няколко години сме свиде-
тели на огромен инвеститорски
интерес, което до голяма степен
определя динамиката в развитие-
то на местната икономика.
Според експерти по недвижи-

ми имоти развитието на пазара
на офис площи в Пловдив прави

града привлекателен за инвести-
торите и разкриването на офис
пространства от най-висок клас
се включва в бизнес плановете
им.
Големите световни брандове от

IT и аутсорсинг индустрията все
по-често търсят офиси в региона
и имат редица изисквания в тази
посока. В момента в града разви-
ват дейност над 80 малки, сред-
ни и големи фирми в тази сфера.
Очакванията са през следва-

щите години броят им да се уве-
личава.

Удобстватанакомплексавключваткафетерия,магази-
ни, конферентни зали, зони за рекреация и паркинг,
включващ и места за хора с увреждания. Районът е с
изцяло новоизградена паркова, улична и подземна ин-
фраструктура.
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Дуалното обу-
чение набира

скорост в Плов-
див. Очаква се
през новата учеб-
на година да има
4 дуални паралел-
ки в пловдивските
професионални
гимназии и една в
региона. Те все
още се попълват.
Две от тях са по

мебелно произ-
водство в профе-
сионалната гимназия по вътрешна ар-
хитектура и дървообработване “Христо
Ботев” в Пловдив. Приемът за едната
паралелка е след VII клас, а за друга-
та - от VIII.
Възпитаниците им ще получават ме-

сечна стипендия по 50 лева независи-
мо от успеха. Средствата са по швей-
царския проект “Домино”, одобрен от
просветното министерство. В XI и XII
клас учениците по дуалната система с
профил мебелно производство ще бъ-
дат 3 дни в гимназията и два във фир-
ми, където ще вземат минималната за-
плата за страната и ще са на трудови
договори.
В ПГ “Христо Ботев” има и паралел-

ка по тапицерство и декораторство. Тя
е разкрита миналата година и е първа-
та по дуално обучение в Пловдив. “Ин-
тересът към професионалното обуче-
ние се засилва заради по-добрата
реализация и възможността за овла-
дяване на занаят”, твърди директорът
Константин Костадинов. Той добави,
че гимназията е засипана от поръчки.

Учениците и преподавателите изра-
ботват от естествена дървесина мебе-
ли за пловдивски детски градини.
11 основни училища в Пловдив пък

внедриха иновативни методи. Без да
се променя образователният стандарт,
са вкарани нови способи - диалог в ча-
совете, интерактивни дъски, проекто-
ри. Целта е учебният процес да стане
по-интересен за децата.
“Те придобиват умения, които не би-

ха усвоили при класическата форма на
преподаване. Научават се да презен-
тират, запознават се със съвременните
технологии”, коментира зам.-кметът по
образование Стефан Стоянов. В ино-
вативните училища са въведени и го-
лемите образователни системи Google
classroom и Microsoft 365, преведени на
български. Това дава възможност за из-
насяне на учебния процес в интернет.
“Идеята ни е до 2019-а дигитализа-

цията да бъде внедрена във всичките
53 общински училища. Електронните
дневници ще заменят книжните, а учи-
телят ще управлява класа през своя
акаунт”, обяснява Стефан Стоянов.

ОУ “Алеко Константинов” е едно от 11-те иновативни учили-
ща в Пловдив.
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Дигата на река Стряма, която бе отнесена преди 5 г., вече е възстановена.

В Пловдив расте интересът
към дуалното обучение

Укрепиха дига на
Стряма, нивите
са защитени

Хиляди декари ниви
са защитени, след
като бе възстано-

вен левият бряг на река
Стряма след съществу-
ващия мост в землището
на с. Песнопой, казва
кметът на община Ка-
лояново Георги Геор-
гиев. Мостът бе отнесен
преди 5 г. от порой.
Площ от около 10 дка

от речното корито е по-
чистенаотдърветаихра-
сти, изграден е дънен
праг, възстановен е и
стопанският път до част-
ните имоти. За укрепи-
телните дейности са по-
харчени 270 000 лв., оси-
гурени от държавата.
С 300 000 лв. от бюдже-

танаКалояновощебъде
извършенапълнарекон-
струкция на отводнител-
ния канал в Дълго поле.
Съоръжението, дълго 2
км, е било почти разру-
шено при наводнението
през2005-а.Тогава саби-
ли сринати 60 къщи, а
други 144 са пострадали.
“Каналът е много ва-

жен, тъй като отвежда
водата извън селото.
Обхващаромскатамаха-
ла и най-ниските части
на Дълго поле”, обясня-
ва Георгиев и очаква до
месецобектътдаеготов.
Приоритет на управа-

та на Калояново е и 4-
класната пътна мрежа.
Въвфонд “Земеделие” е
подаден проект за 5,7
млн. лв. за рехабилита-
цията на няколко основ-
ни трасета, който се
очаква да получифинан-
сиране. Включени са от-
сечкитегараКалояново-
Дълго поле, гара Калоя-
ново - Ръжево Конаре,
Дългополе -РъжевоКо-
наре, Черноземен - Ръ-
жево Конаре, Отец Паи-
сиево-Бегово. Предвиж-
да се ремонт и на подстъ-
па към гара Калояново.
“Полагаме и усилия за

социалната инфраструк-
тура. Домашният патро-
наж в Горна Махала,
който обслужва 15 села,
ще бъде дооборудван,
такаще се подобрикаче-

АНЕЛИЯ ПЕРЧЕВА

До месец ще е готов каналът
в Дълго поле, разрушен при

потопа от 2005 г., казва кметът
на Калояново Георги Георгиев

КМЕТЪТ ГЕОРГИ ГЕОРГИЕВ

ствотонахраната”, казва
общинският кмет. Спе-
челен е проект за 18 000
лв., отпуснати от Минис-
терството на труда и со-
циалните грижи. Сред-
ствата са предназначени
за закупуване на уреди.
ОтсептемвриКалояново

ще осигурява
безплатен топъл
обяд на 90 души

в неравностойно поло-
жение, след като е спече-
лен и европейски проект
за 66 874 лв.
Над 50% от жителите

на Дълго поле и Ръжево
Конаре се занимават със
земеделие. Двете села са
рекордьори по засети
площи с пипер. Най-го-
лемият производител в
Дълго поле има 550 дка.
В Житница пък от-

глеждат стотици декари
с пшеница. 300 души от
селото са ангажирани в
местната колбасарска
фабрика, която се е на-
ложила на пазара.
Вобщинатаработят 15

малки, средни и големи
предприятия.
“Имамеипотенциалза

развиване на спа тури-
зъм, тъйкаторазполага-
ме с минерален извор в
Песнопой”, казва кме-

тът Георгиев. Водоемът
е с дебит 3 л/сек, но все
още не е изследван.
Местните обаче пият

от него и твърдят, че е
лековит. Според някои
водата е от “хисарската
жилка” и помага за сто-
машни и бъбречни про-
блеми, а други смятат, че
е като тази в Павел баня
иеподходящазаопорно-
двигателния апарат.
Предприемач е подал

искане в община Калоя-
ново за ползване на ми-
нералния извор. Той

иска да вдигне
спа комплекс
в Песнопой за
10 млн. лв.,

къдетодаотдъхватнаши
и чужди туристи.
“Освен за здравен ту-

ризъм предоставяме и
възможности за спорт.
Автомобилната писта
“Дракон”, коятое със за-
творен маршрут, е един-
ствената подобна у нас.
Почти всеки ден там се

организират състезания,
идват хора от цялата
страна”, обяснява кме-
тът Георги Георгиев.
На конната база в

Житница пък вече се
провеждат международ-
ни турнири.
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АНЕЛИЯ ПЕРЧЕВА Димитър Иванов, кмет на община “Марица”:
� Най-ниската
безработицата е
при нас - под 2%
� Музей на
открито край
Маноле става
туристическа
атракция

Построихме със собствени пари
6 нови детски градини

кръгово движение в на-
чалото на с. Труд.Общи-
на “Марица” инвестира
над 200 000 лв. за проек-
та, съгласуването му и
отчуждителните проце-
дури.
Дарихме на Агенция

“Пътна инфраструкту-
ра”кактопроекта,такаи
земята, където да се на-
прави кръговото. Обек-
тът е от национално зна-
чение, тъй катоще свър-
же “Карловско шосе” с
трасето Пловдив -
Строево - Голямчардак -
Стрелча - Панагюрище.
Другият ефект е, че

трафикът от западната
индустриална зона на
Труд ще се изведе от се-
лото. Законът не дава
правонаобщинатадана-
прави кръговото, трябва
да сепостроиотАгенция
“Пътна инфраструкту-
ра”, но оттам се бавят.
- Как върви изпълне-

нието на проекта за му-
зей на открито “Малте-
пе”? За него спечелихте
еврофинансиране.
- Могилата Малтепе

крайМаноле е най-голя-
мата на Балканите. Тя е
с диаметър 125 м и висо-
чина 23.
За проекта “Музей на

открито Малтепе” ни
бяха отпуснати 805 961
евро от Финансовия ме-
ханизъмнаЕвропейско-
то икономическо про-
странство. Община
“Марица” осигури до-
пълнително 200 000 лв.
собствени средства за
дейности, които не бяха
обхванати от проекта.
Учебно-археологиче-

ският комплекс с пар-
кинг към него вече е по-
строен. Разкопките на
могилата, които се из-
вършват от пловдив-
ския археологически
музей и се ръководят от
директора му доц. Ко-
стадин Кисьов, продъл-
жават.
Специалистите смя-

тат, чеМалтепеечастот
могилен некропол, ве-
роятно свързан с Фили-
попол. Предполага се,
че централната гробни-
ца на могилата, до която
археолозите още не са
стигнали, е свързана с
някого от владетелите
на одрисите.
При проучванията на

източната и югоизточ-
ната периферия на мо-
гилата бяха открити
култови ями с депонира-
ни в тях дарове - глинени
съдове и монети. Раз-
копките се финансират
от “Марица” и община
Пловдив.
Идеята е музеят на от-

крито “Малтепе”, който
вече е туристическа
атракция, да стане част
от програмата на града
за европейска столица
на културата през 2019.

- Г-н Иванов, “Мари-
ца” е общината с най-
много инвестиции у нас.
Колко предприятия има
на територията є?
- Над 200. Индустриал-

на зона “Марица” е пър-
вата в страната. За по-
малко от 20 г. тя се раз-
расна и се превърна в
притегателен център за
наши и чужди предприе-
мачи.
Скоро ще бъде преря-

зана официално лентата
на завода на немската
компания “Осрам”, коя-
то е един от водещите
производителивсветана
осветителни системи.
Предприятието старти-
ра с 900 работници, като
мениджърите му плани-
рат разширение на след-
ващ етап.

Най-голяма е
концентрацията
на фабрики
край Царацово,
Радиново,
Бенковски

иТруд.Ивостаналитени
села се правят сериозни
инвестиции, които водят
до повишаване на стан-
дарта на живот на жите-
лите.
Община “Марица” е с

най-ниска безработица в
страната - под 2%. През
пролетния, летния и
есенния сезон голяма
частотнаселениетоеан-
гажирано и с полска ра-
бота.
- Как успявате да при-

влечете световни компа-
нии?
- Устойчивият интерес

наинвеститорите се дъл-
жи на няколко фактора.
“Марица”есъсстрате-

гическо географско по-
ложение - през цялата є
територия преминава
магистрала “Тракия”,
разполагаме и с удобни
жпвръзки.Ненапослед-
но място бизнесът идва
при нас, тъй като може
даразчитанакраткисро-
кове за осъществяване
на проектите.
Екипътмиедобрепод-

готвен, отнася се отго-
ворно към задължения-
та си и обслужва профе-
сионално инвеститори-
те. Всички предприема-
чи са добре дошли в
“Марица”. Винаги съм
поставял пред тях две ус-
ловия. Първото е по ни-
какъвначинреализация-
та на проекта им да не
застрашава живота и
здравето на местните хо-
ра.
Второтоеприназнача-

ваненаперсоналработо-
дателите да се обърнат
най-напред към местна-
та власт и кмета на съо-
тветното населено мя-
сто, където възнамеря-

вирани с целеви или соб-
ствени средства. Сега за-
почваме основен ремонт
на забавачниците в Ма-
нолеиЦарацово, където
ще се прави изолация,
подмяна на отоплител-
ните инсталации и на до-
грамата, боядисване.
Училищата ни също са

в добро състояние. През
2015-а открихме първо-
то средно учебно заведе-
ние в “Марица”, което се
намира в Маноле. Към
него имамодерна много-
функционална спортна
зала с 400 седящи места.
Близо 300 деца посе-

щават училището. За
строителството му бяха
изразходвани 5 млн. лв.
от Оперативната про-
грама “Региони в ра-
стеж”.
Общината отделно

финансира довършител-
ните дейности в учили-
щето.
Грижим се и за най-

малките жители на “Ма-
рица”. Нямаме населено
място без площадка за
игра. В по-големите села
има по 2-3. От тази годи-
на започваме да изграж-

даме с общински пари и
открити спортни пло-
щадки.
- Какво е състоянието

на инфраструктурата в
19-те села на общината?
- Това е болният про-

блемна всичкиобщини у
нас.

“Марица” има
600 км улична
мрежа. През
миналия мандат
успяхме да
асфалтираме
около 10 м

попроектиисъссобстве-
ни средства, предимно
стратегически улици.
Нито една общинска

администрация няма
толкова пари, за да ре-
монтира цялата си мре-
жа. “Марица” се нуждае
от около 10млн. лв.Пои-
скали сме помощ от пре-
миера Бойко Борисов и
финансовия министър
Владислав Горанов.
Надяваме се на подкре-
пата на правителството.
На нея разчитаме и за

решаванетонаваженвъ-
прос - за изграждане на

ват да развиват дейност.
“Марица” е жива об-

щина, с много млади и
трудоспособни жители.
- Децата и младите хо-

ра бяха приоритет както
при предишния ви ман-
дат, така и в този. Какво
прави екипът ви, за да ги
задържи в селата?
- През миналия мандат

започнахме да изгражда-
ме нови детски градини,
тъй като легловата база
не стига. Досега сме по-
строили 6 чисто нови за-
бавачкивГрафИгнатие-
во, Труд, Крислово, Вой-
водиново, Рогош и Ску-
таре.
Предстои да направим

още две в Строево и Ка-
лековец. В момента тече

проектирането им.

Строим и ясли,
които отговарят
на всички
европейски
изисквания

Вече имаме една в Труд,
скоро ще прережем лен-
тата и на нови ясли в Ро-
гош. Строим детски за-
ведения с общински па-
ри. Единствено за гради-
ната в Рогош получихме
от кабинета 1 млн. лв.
За 6 г. сме похарчили

около 5 млн. лв. за заба-
вачки и ясли. Едва ли ня-
къде другаде в страната
се изграждат толкова
много детски заведения.
Построените по-рано

детски градини са рено-

Димитър Иванов е
втори мандат кмет на
община “Марица”.
Има бакалавърска

степен от Университе-
та по хранителни тех-
нологии в Пловдив и
три магистърски от
други вузове - матема-
тика, управление на
общините, растение-
въдна продукция.
Преди да стане кмет,

в продължение на 12 г. е
бил началник на регио-
налната разплащателна
агенция САПАРД за
Южен Централен район.

Нова детска градина
бе открита в Граф

Игнатиево.

Долу - учебно-археологи-
ческият комплекс е
построен край могилата
Малтепе, чиито разкопки
продължават.



направипо-здрави,ноще
гиоформиикатопо-сил-
ни характери.
- Държите ниски

ставки на данъци
и такси. Защо,
след като на-
следихте ми-
лиони стари
борчове?
- Заради

лошо пред-
ишно упра-
вление об-
щината бе
доведена до
окаяно фи-
нансово състоя-
ние.

Преди 7-8 г.
“Родопи” бе
сред 10-те
най-закъсали

в страната с всичките не-
гативнипоследициотто-
ва. Успяхме обаче да си
стъпим на краката.
За 6 г. погасихменад 20

млн. лв. стари задълже-
ния. Вярно е, че още 8 г.
ще плащаме по 1, 2 млн.
лв., тъй като изтеглихме
кредит, но това бе начин
за стабилизиране на об-
щината.
В последните 3 г. соб-

ствените приходи вече
достигат около 7 млн.
лв., докато през 2011-а
бяха 3,4 млн. Увеличе-
нието се дължи на добра
събираемост на местни-
те данъци и такси.
От2012-агидържимна

минимални ставки. Още
при първия ми мандат
като кмет реших, че не
трябвадасевдигат.Тога-
васеопитвахадамеразу-
бедят, тъй като “Родо-
пи” има много борчове.
Дори сметките ни бяха

запорирани. Успях да
убедя съветниците нало-
зите да не се пипат. Ни-
ският данък за колите ни
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Кметът Пламен Спасов:

4 г. има невиждан
строителен бум
в “Родопи”-
даваме по 500
разрешения за
строеж годишно

плащат налозите, а ба-
ровци с палати и басейни
чакат да мине 5-годиш-
ният давностен период,
за да им отпаднат задъл-
женията. Други богата-
ши пък използват вра-
тичка в закона и бавят
получаването на акт 16
за новопостроените си

къщи. Без него не
могат да

ре-

ги-
стрират

имотитевданъч-
ното. Така могат да жи-
веят години, без да пла-
щат налози.
В същото време имат

претенции да им бъде
осигурено почистване и
контейнери за смет.Точ-
но срещу такива неиз-
ряднижители е насочена
проверкатанивБелащи-
ца. Законът ми дава

право да спра
тока и водата на
тези, които не са
декларирали
къщите си, а ги
обитават
Мога да им наложа

глобаот1000до10000лв.
Следващата инспек-

ция ще е в Марково,
Брестник и Браниполе,
където също има много
нови жилища.
- Инфраструктурата е

болна тема за местната
власт. Какво е състоя-
нието на пътищата във
вашите населени места?
- Успяваме да ги под-

държаме в сравнително

- Г-н Спасов, селата от
община“Родопи”,които
санай-близодоПловдив,
непрекъснато се разра-
стват. Колко разреше-
ния за строеж се издават
годишно?
- Действително има не-

виждан строителен бум,
който продължава пове-
че от 4 г. Администра-
цията ни издава средно-
по 500 разрешения за
строеж на година.
Водим се средно голя-

ма община с население
35 000 души, но реално
жителите са двойно по-
вече.Многохорасареги-
стрирани в Пловдив, но
живеят на територията
на “Родопи”.
Идват при нас, купуват

си парцели и си вдигат
къщи. Най-много жили-
ща се правят в 14 от села-
та ни, които са наредени
като огърлица от югоза-
падната страна на града.
- Какви според вас са

причините за този инте-
рес?
-Едната еблизостта до

Пловдив. Другото преи-
мущество на селата ни е,
че са в полите наРодопи-
те и сред природата. До-
бритетранспортнивръз-
ки също са от значение.
Ненапоследномястона-
селените места на общи-
ната са живи. В тях има
магазини, читалища,
църкви, поддържани
детски градини и учили-
ща, както и работещи
кметства, където могат
дасеплатятвсичкиданъ-
ци и сметки.
Между местните адми-

нистрации и общинската
управа е изградена ком-
пютърна връзка, каква-
то преди е липсвала.
Стремим се да осигуря-
ваме удобства на жите-
лите си. Грижим се и за
развитието на спорта
сред младите хора, като
спонсорираме клубове-
те.
Смятам,четрябвадасе

отделятколкотосеможе
повече средства зафизи-
ческа активност, за да
бъдат изведени от стаи-
те, където са затворени с
компютрите.
Спортът не самоще ги

АНЕЛИЯ ПЕРЧЕВА докара фирми с големи
автопаркове, които се
регистрирахапринас.На
практика ги “откраднах-
ме” от други общини.
В “Родопи” дойде мо-

щен превозвач с над 1000
камиона. Плаща около
800 лв. за едно возило.
Така самооттовадруже-
ство получава-
ме
око-

ло
1 млн.
лв. Колкото и да
бяхме вдигнали налога
за автомобили, нямаше
да можем да формираме
такъв ръст на приходите
от него, ако не бяхме
привлекли толкова пре-
возвачи.
Заради минималните

ставкинаданъцитеотчи-
таме и бум на регистра-
ция на нови фирми. За
последните 2 г. са 280.
- Какви мерки пред-

приемате срещу неиз-
рядните данъкоплатци?
- Следя непрекъснато

каква е събираемостта
от такси и данъци. След
катосмеизвървелизако-
новия път,

предаваме
длъжниците на
съдия-изпълнител
- вече се получи
респектиращ
ефект
Коректните данъко-

платци няма да носят та-
рикатитенагърбаси.Ба-
бите и дядовците с мал-
ките пенсии първи си

Палати с
басейни
никнат

като гъби
в селата

добро състояние, въпре-
ки че не разполагаме с
достатъчно средства.
“Родопи” е огромна по
територия - над 540 кв. м,
с много километри път-
на мрежа.
Преди 2 г. събрах кме-
товете на 20-те ни се-
ла и съветниците и
ги попитах какво
според тях е
приоритетно
да се прави в
общината.
Всички бяха
единодушни,
че трябва да
се рехабили-
тират съще-
ствуващите

пътни артерии и
да се строят нови.
И са прави, защото

вътре в селата има чер-
ни улици, по които хора-
та газят кал до коле-
не.Тази година се ра-
двам, че асфалтирахме
по една основна улица в
14 от големите ни насе-
лени места. За ремонти-
те похарчихме повече от
730 хил. лв. собствени
средства.
Пуснахме и обществе-

напоръчка занад 540 000
лв. за полагане на нови
настилки в още 3 села.
Най-вероятно строител-
ните дейности ще стар-
тират догодина. Трябва
да подчертая, че на тери-
торията на “Родопи” са
летище Крумово и ин-
термодалният терминал
в Златитрап.
При разработване на

всеки бизнесплан се гле-
да каква е инфраструк-
турата на съответната
община, има ли жп връз-
ки и въздушен транс-
порт. В това отношение
сме облагодателствани.
-Имат ли селата в “Ро-

допи” канализации за
обратни води?
- Канализациите са

скъпи проекти. Почти
никоя община не може
дагиправисъссобствени

средства. Неприятното
е,чевтозипрограменпе-
риод не се финансират
проекти за обратни води
на села под 10 000 жите-
лите а нашите в “Родо-
пи” са такива.
Нямаме населено мя-

сто с повече от 5000 ду-
ши. Все още в общината
не е решен въпросът и с
подмяната на ВиК тръ-
бите, които са на повече
от 50 г. Преди 3 г. сло-
жихме нови водопрово-
ди в Храбрино, Бойково
и Оризаре.
След това секнаха вся-

какви жалби за липса на
налягане, недостиг и ло-
шо качество на питейна-
та вода.
-Стотицихораот стра-

ната и чужбина посеща-
ватдевическияманастир
“Св. Георги Победоно-
сец” в Белащица. Какво
ги привлича?

- Манастирът
е прочут с
лековитото
си аязмо
Монахините твърдят,

че помага за очни забо-
лявания. Предполага се,
че изворчето е съще-
ствувало и през 1020 г.,
когато е построена оби-
телта.
Неин основател е ви-

зантийскиятпълководец
Никифор Скифи, изи-
грал решаваща роля в
битката при с. Ключ и
пленяването на Самуи-
ловитевойници.Ослепе-
ните воини са участвали
и в строежана “Св. Геор-
ги”.
Туристите, които ид-

ват в Белащица заради
манастира, не пропускат
да видят и известната чи-
нарова гора. В нея се на-
мират няколко дървета
на повече от 1000 г. Под
едно от тях, което мест-
ните наричат Явора,
Пенчо Славейков е на-
писал поемата си “Нера-
зделни”.

Пламен Спасов е втори мандат кмет на община
“Родопи”. Завършил е авиационно инженерство в
Техническия университет - филиал, и следди-
пломна квалификация по фирмен мениджмънт в
същия вуз.

Белащица е едно от селата
на община “Родопи”,

където се строят най-много
къщи, тъй като е само
на 3 км от Пловдив.
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Садово харчи 600 000 лв.
за асфалтиране на улици
С 600 000 лв. от бю-

джета си община
Садово асфалтира

цялостно основни улици
в 12-те си населени ме-
ста.
Общата дължина е над

4 км. Строителните дей-
ности ще продължат до
края на октомври.
“В миналия мандат бя-

хаположенинастилкина
22 км. За съжаление, все
още уличната ни мрежа
не е в добро състояние.
Средствата от местната
хазна не са достатъчни,
за да ремонтираме всич-
ки артерии в Садово и по
селата”, коментира кме-
тът Димитър Здравков.
По думите му общин-

ските шосета също се
нуждаят от основна ре-
хабилитация. Админи-
страцията поддържа 45
км пътна мрежа.

Най-проблемна е
12-километровата
отсечка Катуница
- Болярци.
Ремонт не є е
правен от 40 г.,

откакто е построена.
Необходими са 4-5 млн.
лв.
“Кандидатствахме за

финансиране поПрогра-
мата за развитие на сел-
скитерайониисенадява-
ме в най-скоро време да
подпишем договор с
Държавен фонд “Земе-
делие”, уточнява кме-
тът.
Според него добрата

инфраструктура е един
от факторите за привли-
чане на инвеститори.
Предприемачите проя-
вяватинтерескъмобщи-
ната заради стратегиче-
ското є местоположе-
ние, удобните транс-
портни връзки и евтини-
те терени.
През последните годи-

ни в Садово се наблюда-
ва тенденция за съживя-
ване на бизнеса. Само
преди 3 месеца в Боляр-
ци е открито ново пред-
приятие за преработка
на полиетилен. Съще-
ствуващите заводи пък
разширяват производ-

АНЕЛИЯ ПЕРЧЕВА таиуменията сииотиват
на борсата единствено
заради социални услуги.
Имало дори случаи с

трайно безработни, кои-
то отказвали договори с
600лв.заплата.Отбюро-
топотрудаимспрелипо-
мощите за шест месеца.
“На практика не би

трябваловСадоводаима
голяма безработица. Ос-
вен в заводите местните
жители могат да се труд-
ят и по нивите. Земята е
благодатна за всякакви
зеленчуци, плодове и
технически култури, но
няма много желаещи да
си вадят хляба на поле-
то”, твърдят чиновници.
В началото на века в

Садово са се отлеждали
повече от 3000 дка фъ-
стъци, но в момента са
тройно по-малко.
Липсатанапрепитание

е причина за големия
брой на хората, които се
хранят в обществената
трапезария в Садово.
Към нея са

включени
230 души, които
получават
целогодишно
топъл обяд
Средствата са осигуре-

ни от фонд “Социална
закрила”.
Други 80 бедни също

взематобяд, нопоопера-

тивна програма за мате-
риално подпомагане на
най-нуждаещите се.
В общината функцио-

нирацентързапредоста-
вяне на социални услуги.
Домашни помощници са
осигуренина53-мажите-
ли, на 22-ма - рехабили-
тация, а на други десети-
ма психологическа под-
крепа. Финансиране за
центъра е осигурено до
октомври. Управата на
Садово се опитва да про-
дължипроекта,защотое
нужен на хората.
Още два центъра ра-

ботят в общината - за об-
ществена подкрепа и на-
станяване от семеен тип.
Първият работи с деца.
Вторият, който се нами-
ра в с. Ахматово, дава
подслоннахоранад18г.с
умствена изостаналост.
“Полагаме грижи как-

то за жителите в нерав-
ностойноположение, та-
ка и за всички останали.

Особено
внимание
отделяме на
най-малките.
Във всичките
детски градини
са направени
площадки за игра
Обновихме и самите

сгради по програмата за
енергийна ефектив-
ност”, коментират от об-

щинската управа.
Летнитеремонтивдет-

ските заведения вече са
приключили. Таксата в
тях остава непроменена.
“Въпреки че процен-

тът на държавна из-
дръжка намалява и се
увеличава дофинансира-
нето от общината, няма
да вдигаме цената за за-
бавачките. Продължа-
ваме да отделяме сред-
ства замодернизирането
им”, коментира кметът.
Общината поддържа в

добро състояние и учеб-
ните заведения. Всички с
изключение на учили-
щето в Богданица са са-
нирани.
През миналия мандат

отвори врати ОУ “Гео
Милев” в Садово, чиито
основи са били положе-
ни преди 30 г., но заради
липса на пари е стояло
недовършено.
Развитието на спорта

сред подрастващите е
сред приоритета на об-
щинската администра-
ция, която подкрепя със
средства клубовете по
карате, стрелбаслък,те-
нис на маса и футбол.
Във всички населени

местаимаигрища,ав5от
тях са сформирани отбо-
ри. Общинската хазна
подпомага и участията
на фолклорните ансам-
бли във фестивали у нас
и зад граница.

“Имаме12читалища, в
които кипи живот. Все
повече млади хора се за-
писватв самодейните съ-
стави”, твърдят от упра-
вата на Садово.
През юни т.г. е открит

изцяло ремонтираният
киносалон на читалище-
то в с. Караджово, който
не е функционирал над
20 г.
Въпреки че отделя

много средства за раз-
лични дейности, общин-
скатахазнанееначерве-
но.Очаква седаприклю-
чи годината без задъл-
жения.
За първото шестмесе-

чие са събрани 69% от
дължимия от население-
то данък сгради и 56%от
налога за автомобилите.
Постъпили са и 66% от
такса смет.
“Опитваме се да създа-

дем по-добри условия за
почивка на жителите. С
решение на кабинета на
Садово са прехвърлени
900 дка в землището на
Катуница. Идеята е мя-
стото да се залеси и да се
превърне в парк”, обяс-
нява кметът Димитър
Здравков.
Имотът е в съседство с

водно огледало с площ
200 дка. Управата на Са-
дово е направило по-
стъпкидаполучиот дър-
жаватаинего,новсеоще
няма отговор.

Държавата дари
на общината

900 дка за парк
край езеро

ствата си.
В момента се обновява

бившият месокомбинат
в Садово, водеща компа-
ния в областта на поли-
мерните опаковки и
фирма за преработка на
плодове също увелича-
ват мощностите си. Част
от дружествата са канди-
датствалипо европейски
програми, за да получат
финансиране за въве-
ждане на модерни техно-
логии и машини.
“Засилва се търсенето

на персонал, като съще-
временносеповишавати
изискванията за пози-
циите. Това е проблем,
тъй като не разполагаме
с висококвалифицирани
кадри”, обясняват от
управата на Садово.
По тази причина на

местния бизнес му се на-
лага да привлича работ-
на ръка от съседни об-
щини.
Според кмета Дими-

тър Здравков именно

липсата на
квалификация
е причина
безработицата
в Садово да
е над средната
- около 13%
“При анализа на реги-

стрираните в бюрото по
трудасевижда,че80%са
с ниско образование.
Единствената алтерна-
тива за тях са програми-
те за временната заетост
и сезонната ангажира-
ност.
През 2017 г. общината

осигури работа на близо
150души.Болшинството
са на възраст до 29 г.”,
посочва Здравков.
Притесненията му са,

че много от останалите
без препитание не жела-
ят да повишават знания-

Общинската управа асфалтира улици и
прави тротоари със собствени средства.

Кметът
на община

Садово
Димитър

Здравков

В реновираната забавачка
в Поповица има добри усло-
вия за децата.
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- Г-н Мараджиев, поехте
Стамболийски с милиони
дългове. Как успяхте да
преобразите общината при
тази финансова ситуация?
- Заварих 5 513 951 лв. не-

разплатени. Най-общо каза-
но - предишните управлява-
щи са теглили, а ние сега
плащаме. Промените в Стам-
болийски станаха не с изсип-
ване на пари на калпак.
Някои си мислят, че едва

ли не отнякъде сме получили
купища пачки и ги хвърляме
в чистотата на града, в пар-
кове и алеи. Нещата се
случват и с малко средства,
когато знаеш какво да свър-
шиш.
- Каква част от борчовете

Кметът Георги Мараджиев:

Плащаме стари дългове
и вървим напред
върнахте?
- По дължими суми към

фирми и по съдебни дела,
заведени за стари задълже-
ния, сме погасили 1,32 млн.
лв. Предишната общинска
управа е изтеглила 3,8 млн.
лв. кредит, които сега отново
ние плащаме. От него сме
покрили близо 1 млн.
Ето затова сме най-бързо

развиващата се община - по-
криваме огромни борчове на

старото управление, но успя-
ваме да заделим пари и да
правим градинки, улици,
църкви, детски площадки,
шадравани.
Откакто съм кмет, никой

не е осъдил общината и ня-
маме нови кредити.
- Как си представяте об-

щината след 4 г.?
- Като място, където всич-

ки жители ще се чувстват
спокойни и щастливи.

АНЕЛИЯ ПЕРЧЕВА

наградата за бързо
развиваща се община

Кметът обсъжда
всеки проблем

с жителите
във фейсбук

Стамболийски грабна
наградата “Бързо разви-
ваща се община 2017” на
Асоциацията на българ-
ските градове и региони
и фондация “Конрад
Аденауер”.
“Усилията, които по-

лагамесекипами,дадоха
резултат.Призът е дока-
зателство, че смепостиг-
нали целта, поставена в
началотонамандата.Из-
ключително съм щаст-
лив и горд”, заяви кме-
тът Георги Мараджиев,
след като получи грамо-
та и статуетка на офи-
циалната церемония в
Разлог.
Той добави, че Стам-

болийски не само е успя-
ла да стане най-бързо
развиващата се община,
но и ежедневно защита-
ватазинаграда.Броятна
новитепридобивкизаго-
дина и десет месеца над-
хвърля сътвореното за
предишните 20 г.
“Градът се съживи, се-

лата в общината се събу-
диха.Промянатасеусети
още през първите 100
дни на Мараджиев”,

проблем на личната си
страница във фейсбук.

Публикува
снимки и
документи по
обсъжданите
въпроси,

а постовете са отворени
за коментари и дискусии
по темите, касаещи гра-
да и четирите прилежа-
щи села Йоаким Груево,
Куртово Конаре, Ново
село и Три водици”, каз-
ват съветници от мест-
ния парламент.
В профила на кмета

пишат и емигранти от
Стамболийски, които се
удивляват от промените.
“До няколко години

градът ще е неузнаваем,
а цените на имотите ще
скочат двойно. Когато
съветвам хората да не ги
продават, не е шега”, по-
сочва Мараджиев.

твърдят жителите на
Стамболийски.
Централният му пло-

щад, който е изцяло
преобразен, се е превър-
нал в любимо място за
разходка. Местните каз-

ват, че преди да бъде
облагородено простран-
ството,тамеималобуре-
ни до кръста. Сега немо-
гат да сенарадватнапод-
държаните тревни пло-
щи и оформените алеи.

Обновени са и парко-
вете в селата от община-
та. “Стамболийски се
управлява открито и
прозрачно. Кметът спо-
деля ежедневно с жите-
лите всеки успех или

Стамболийски спечелиСтамболийски спечелиСтамболийски спечелиСтамболийски спечелиСтамболийски спечелиСтамболийски спечелиСтамболийски спечелиСтамболийски спечелиСтамболийски спечели Нова улица
в града
за първи път
от 20 г.
За първи път от 20 г.

жителите на Стамболий-
ски се радват на чисто
нова улица. Това стана
възможно след цялост-
ната реконструкция и
ремонт на ул. “Цар Си-
меон” - една от главните
артерии в общинския
център.
“Не става дума за кър-

пежи и частично ремон-
тиране на пътната от-
сечка, а за цялостното є
изграждане със сваляне
на стария асфалт и по-
лагане на нова настилка
с отводнителни шахти,
бордюри и нова марки-
ровка”, обясняват от
градската управа.
Към улицата има из-

градени и джобове за
паркиране на автомоби-
ли, като са оформени и
входове към домовете и
гаражите на живеещите
на “Цар Симеон”.
Засадена е и нова ра-

стителност, обособени
са паркоместа за инва-
лиди, означени със знак
и съответната маркиров-
ка.
Улицата е изградена

изцяло със средства от
местния бюджет, заде-
лени още в началото на
годината.

Проекти за 10 млн. лв.
чакат финансиране

Три големи проекта на община
Стамболийски за близо 10 млн. лв.
са подадени в Държавен фонд “Зе-

меделие” и чакат финансиране по про-
грамата за развитие на селските райо-
ни. Първият е за рехабилитация на част
от уличната мрежа в град Стамболий-
ски. За този проект, който е на стой-
ност 1 944 005 лв. без ДДС, вече има
зелена светлина и предстои реализа-
цията му.
Администрацията е кандидатствала и

за реконструкция на пътя Стамболий-
ски - Три водици и отсечката Стамбо-
лийски - Йоаким Груево. За двете тра-
сета са необходими над 4, 9 млн. лв.
Третият проект на стойност 1 095 432

лв. без ДДС е за ремонт и благоустроя-
ване на ОДЗ “Пролет” и прилежащото
дворно пространство в Ново село. В мо-
мента управата на Стамболийски под-
готвя проекти за още 10 млн. лв.

Две нови църкви се строят с общински пари
Стамболийски е единстве-

ната община у нас, която из-
гражда със средства от соб-
ствения си бюджет два пра-
вославни храма.
Първият е в Йоаким Груево

и носи името на свети Нико-
лай. Сградата е вече завър-
шена, предстои да се довър-
ши обзавеждането.
През м.г. общината е инве-

стирала 10 000 лв. в църквата,

а т.г. - още 20 000. Дарители
също са помогнали за начина-
нието.
Втори храм - “Св. Георги”,

се строи в Три водици, където
никога досега не е имало

църква. Първата копка е на-
правена през 2008 г.
Оттогава обаче досега не

са били събрани средства за
продължаване на градежа. С
гласуваните 100 000 лв. от об-

щинския съвет “Св. Георги” е
завършена за по-малко от 1,6
г. Остава да приключи рабо-
тата по иконостаса и да се
оформи дворното простран-
ство.

За по-малко от 2 г. Стамболий-
ски се превърна в най-бързо

развиващата се община.
СНИМКА: FOTO VIDEO ELITE

За първи път от 20 г. в Стамбо-
лийски построиха нова улица.

Градът е
разкрасен с
нови фонтани.


